
BORRADOR DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA  
DE LA CORPORACIÓ CELEBRADA PEL PLE DE L’AJUNTAMENT 

EL DIA 30 DE GENER DE 2024

A la vila de Calvià, Comunitat Autònoma de les Illes Balears, a les deu hores del dia 30 de gener de 2024,
amb  convocatòria  prèvia  en  forma,  es  reuneixen  a  la  sala  de  plens  de  l’Ajuntament  de  Calvià els
representants dels grups polítics del consistori  que s’esmenten més avall, sota la presidència del batle,
senyor Juan Antonio Amengual Guasp, i amb l’assistència del secretari accidental senyor Juan Castañer
Alemany, a fi de dur a terme la sessió ordinària del Ple de l’Ajuntament.

ASISTENTS:

Batle-President:  Sr. Juan Antonio Amengual Guasp
 

Regidors: Sra. María Isabel Bonet Saum
Sr. Jaime Bujosa Arbona
Sr. Borja Martorell Enseñat
Sra. María Esperanza Catalá Ribó
Sr. Juan Cuadros Martínez
Sra. Alba Cuenca Cuenca
Sr. Benito Carlos Ferrer Gómez
Sra. Natividad Francés Gárate
Sr. Simón Fuentes Mackintosh
Sra. María Dolores Godoy Alcoy
Sr. Jabo Martínez Rodríguez
Sr. Manuel Mas Sánchez
Sr. Miguel Ángel Máñez González
Sr. Alfonso Molina Jiménez
Sra. Elisa Monserrat Mayol
Sra. Francisca Muñoz Alcaraz
Sra. Bárbara Portells Sabater
Sra. Juana María Prats Vidal
Sr. Juan Recasens Oliver
Sra. María del Carmen Rojano Pérez
Sr. Francisco Javier Tascón Piña
Sra. María Teresa Tena Iturrizaga
Sr. Juan Thomás Quetglas

Excusa la seva 
assistència: Sra. Marta López Expósito

 
Interventor acctal.:     Sr. Mateo Rigo Vallori

Secretari acctal.:      Sr. Juan Castañer Alemany 

Aquesta acta s’ha redactat utilitzant l’aplicació informàtica “VideoActa”, i es pot accedir de forma automàtica,
des dels enllaços vinculats que es troben a cada punt de l’ordre del dia, al vídeo de l’acta de la sessió, en el
qual hi ha registrades totes les intervencions. Tant aquesta acta com el vídeo de la sessió s’han enregistrat
electrònicament, d’acord amb la legislació vigent. 

1.  PRESENTACIÓ DE CREDENCIAL, PRESA DE POSSESSIÓ I  PROMESA /  JURAMENT DEL NOU
REGIDOR DE L’AJUNTAMENT, SR. MIGUEL ÁNGEL MÁÑEZ GONZÁLEZ.

Es du a  terme l'acte  de  presentació  de credencial,  presa de possessió  i  jurament  del  nou regidor  de
l'Ajuntament en representació del grup municipal del Partit Socialista, Sr. Miguel Ángel Máñez González, qui
va prometre el càrrec de regidor. 

http://videoacta.calvia.com/?pleno=202  401  30&punto=1  



2. LECTURA I APROVACIÓ DELS ESBORRANYS DE LES ACTES CORRESPONENTS A LA SESSIÓ 
ORDINÀRIA DE DIA 30.11.23 I A LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DE DIA 12.12.23.

La corporació plenària, per unanimitat, aprova els esborranys de les actes assenyalades.

http://videoacta.calvia.com/?pleno=202  401  30&punto=  2  

3. PROPOSTA PER APROVAR AGRAIR I RECONÈIXER AL SR. ANTONIO GAYÀ RIBAS ELS SERVEIS 
QUE HA PRESTAT PER A AQUESTA CORPORACIÓ.

Es  dona  compte  de  la  següent  proposta,  dictaminada  favorablement  per  la  Comissió  Informativa
d'Assumptes Generals:

«El passat dia 17 de desembre de 2023 es va jubilar el funcionari d’aquesta corporació, senyor Antonio
Gayá Ribas.

El Sr. Gayá té una antiguitat reconeguda en aquest Ajuntament de més de trenta-set anys, durant els quals
ha demostrat un gran interès i professionalitat en la seva feina.

Per tot això, aquesta Batlia-Presidència proposa al Plenari de l’Ajuntament l’adopció de l’Acord següent:

Agrair i reconèixer al senyor Antonio Gayá Ribas els serveis que ha prestat per a aquesta corporació.»

Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat.
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4.  PROPOSTA  PER  APROVAR  ACATAR  I  COMPLIR  LES  RESOLUCIONS  JUDICIALS  FERMES
DICTADES PER DIFERENTS ÒRGANS JUDICIALS EN EL PERÍODE ENTRE EL 13 DE NOVEMBRE DE
2023 I 15 DE GENER DE 2024.

Es  dona  compte  de  la  següent  proposta,  dictaminada  favorablement  per  la  Comissió  Informativa
d'Assumptes Generals:

“Las resoluciones dictadas por diferentes órganos judiciales en relación a expedientes en los que el 
Ajuntament de Calvià es parte, que han tenido entrada en los Servicios Jurídicos de la Corporación en el 
período comprendido entre el 13/11/23 y el 15/01/24, así como las ratificaciones de Decreto emitidas 
durante ese período, son las siguientes:

JURISDICCIÓN CONTENCIOSO ADMINISTRATIVA

1. Sentencia nº 425/23 de 31/07/23 dictada por el Juzgado de lo Contencioso Administrativo nº 3 en el 
Procedimiento Ordinario 97/18 en el recurso contencioso administrativo interpuesto por la mercantil 
DIVERSPORT CALVIA, S.L. contra el AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR 43/18).

2. Decreto nº 74/23 de 27/09/23 dictado por el Juzgado de lo Contencioso Administrativo nº 2 en el 
Procedimiento Abreviado 422/22 en el recurso contencioso administrativo interpuesto por la 
mercantil CECOSA SUPERMERCATS, S.L. contra el AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR 43/22).

3. Sentencia nº 529/23 de 24/10/23 dictada por el Juzgado de lo Contencioso Administrativo nº 2 en el 
Procedimiento Ordinario 109/19 en el recurso contencioso administrativo interpuesto por la mercantil
SITUACIÓ IDEAL, S.L. contra el AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR 34/19).

4. Decreto nº 89/23 de 28/11/23 dictado por el Juzgado de lo Contencioso Administrativo nº 2 en el 
Procedimiento Abreviado 694/22 en el recurso contencioso administrativo interpuesto por la 
mercantil MAGAINVER, S.L. contra el AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR 99/22).

5. Sentencia nº 568/23 de 03/11/23 dictada por el Juzgado de lo Contencioso Administrativo nº 2 en el 
Procedimiento Ordinario 109/23 en el recurso contencioso administrativo interpuesto por el Sr. 
ANTONIO MOREY PALMER contra el AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR 16/23).

6. Sentencia nº 630/23 de 12/12/23 dictada por el Juzgado de lo Contencioso Administrativo nº 2 en el 
Procedimiento Abreviado 109/23 en el recurso contencioso administrativo interpuesto por el Sr. 



GERMINAL ALONSO GÓMEZ contra el AJUNTAMENT DE CALVIÀ, MAPFRE S.A. i ENDESA 
DISTRIBUCIÓN ELÉCTRICA S.L.U. (NR 37/21).

7. Sentencia nº 303/21 de 30/07/21 dictada por el Juzgado de lo Contencioso Administrativo nº 2 en el 
Procedimiento Ordinario 113/16 en el recurso contencioso administrativo interpuesto por el Sr. 
JOSEP ANTONI GUARDIOLA CRESPÍ i la PARROQUIA NUESTRA SEÑORA DE PORTALS contra 
el AJUNTAMENT DE CALVIÀ i la COMUNIDAD DE PROPIETARIOS EDIFICIO DOS PLAYAS (NR 
79/16).

7.1. Sentencia nº 541/22 de 16/09/22 dictada por la Sala de lo Contencioso Administrativo del Tribunal 
Superior de Justicia de les Illes Balears en el recurso de apelación 442/2021 en el recurso contencioso 
administrativo interpuesto por el Sr. JOSEP ANTONI GUARDIOLA CRESPÍ i la PARROQUIA NUESTRA 
SEÑORA DE PORTALS contra el AJUNTAMENT DE CALVIÀ i la COMUNIDAD DE PROPIETARIOS 
EDIFICIO DOS PLAYAS (NR 79/16).

7.2. Providencia de 16/09/22 dictada por la Sala de lo Contencioso Administrativo del Tribunal Supremo en 
el recurso de casación 2731/2023 en el recurso contencioso administrativo interpuesto por el Sr. JOSEP 
ANTONI GUARDIOLA CRESPÍ i la PARROQUIA NUESTRA SEÑORA DE PORTALS contra el 
AJUNTAMENT DE CALVIÀ i la COMUNIDAD DE PROPIETARIOS EDIFICIO DOS PLAYAS (NR 79/16).

JURISDICCIÓN SOCIAL

8. Decreto nº 609/23 de 30/11/23 dictado por el Juzgado de lo Social nº 5 en el Procedimiento de 
demanda por despido interpuesto por el Sr. ANTONIO BARRERA FIOL contra el AJUNTAMENT DE 
CALVIÀ (NR 02/22).

Por todo lo expuesto, y en cumplimiento de las atribuciones que tengo conferidas, previo dictamen de la 
Comisión Informativa de Asuntos Generales, se eleva al pleno municipal la siguiente

PROPUESTA DE ACUERDO

1. Aprobar acatar y cumplir las resoluciones dictadas por diferentes órganos judiciales en relación a 
expedientes en los que el Ajuntament de Calvià es parte durante el período comprendido entre el 
13/11/23 y el 15/01/24, así como las ratificaciones de Decreto emitidas durante ese período.”

 Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat.
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5.  PROPOSTA PER  PROCEDIR  A INCLOURE  L'ASSOCIACIÓ  ANOMENADA "MALLORCA-CALVIÀ
NETBALL ASSOCIATION” AL REGISTRE MUNICIPAL D'ASSOCIACIONS ASSIGNANT-LI EL NÚMERO
D’INSCRIPCIÓ 371.

Es  dona  compte  de  la  següent  proposta,  dictaminada  favorablement  per  la  Comissió  Informativa
d'Assumptes Generals:

“El Ple de l'Ajuntament, en sessió de dia 24 de juliol de 2019, va aprovar definitivament l'Ordenança de
Participació Ciutadana de l'Ajuntament  de Calvià, instituint  el  Registre Municipal d'Associacions,  que es
portarà a la Secretaria General i totes les seves dades seran públiques.
 
L'Associació anomenada “MALLORCA-CALVIA NETBALL ASSOCIATIO” amb NIF número G56485212 ha
sol·licitat la seva inscripció en el Registre i a aquest efecte ha presentat la documentació requerida a l'art. 18
de l'esmentada Ordenança.
 
Atès que els fins que constitueixen el seu objecte es troben relacionats amb la defensa, foment o millora del
interessos generals o sectorials dels veïns del municipi i no hi concorren les causes que impedeixen la
inscripció, segons l'art. 18.2 de l'Ordenança, per part de la Batlia es podria dictar el següent Decret:
 
Primer.  Procedir  a  incloure l'Associació anomenada “MALLORCA-CALVIA NETBALL ASSOCIATIO”  al
registre  Municipal  d'Associacions,  assignant-li  el  número  d’inscripció  371,  amb els  efectes  establerts  a
l'Ordenança de Participació Ciutadana.
 



Segon. Assabentar d'aquesta Resolució al Plenari Municipal per a la seva ratificació a la primera sessió que
es dugui a terme, considerant-se d'alta amb caràcter general a partir del moment en què es produeixi la
notificació de l'acord plenari al representat legal de l'Associació.”

Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat.
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6. PROPOSTA PER PROCEDIR A INCLOURE L'ASSOCIACIÓ ANOMENADA "ES CAPDELLÀ SONRIE Y
AYUDA" AL REGISTRE MUNICIPAL D'ASSOCIACIONS ASSIGNANT-LI  EL NÚMERO D’INSCRIPCIÓ
372.

Es  dona  compte  de  la  següent  proposta,  dictaminada  favorablement  per  la  Comissió  Informativa
d'Assumptes Generals:

!El Ple de l'Ajuntament, en sessió de dia 24 de juliol de 2019, va aprovar definitivament l'Ordenança de
Participació Ciutadana de l'Ajuntament  de Calvià, instituint  el  Registre Municipal d'Associacions,  que es
portarà a la Secretaria General i totes les seves dades seran públiques.
 
L'Associació anomenada “ES CAPDELLÀ SONRIE Y AYUDA” amb NIF número G56508245 ha sol·licitat la
seva inscripció  en  el  Registre  i  a  aquest  efecte  ha  presentat  la  documentació  requerida  a  l'art.  18  de
l'esmentada Ordenança.
 
Atès que els fins que constitueixen el seu objecte es troben relacionats amb la defensa, foment o millora del
interessos generals o sectorials dels veïns del municipi i no hi concorren les causes que impedeixen la
inscripció, segons l'art. 18.2 de l'Ordenança, per part de la Batlia es podria dictar el següent Decret:
 
Primer.  Procedir  a  incloure  l'Associació  anomenada  “ES  CAPDELLÀ  SONRIE  Y  AYUDA”  al  registre
Municipal d'Associacions, assignant-li el número d’inscripció 372, amb els efectes establerts a l'Ordenança
de Participació Ciutadana.
 
Segon. Assabentar d'aquesta Resolució al Plenari Municipal per a la seva ratificació a la primera sessió que
es dugui a terme, considerant-se d'alta amb caràcter general a partir del moment en què es produeixi la
notificació de l'acord plenari al representat legal de l'Associació.”

Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat.
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7. PROPOSA PER APROVAR AUTORITZAR LA TRANSMISSIÓ DE LA LLICÈNCIA MUNICIPAL D’AUTO-
TAXI  NÚM.  195  TITULARITAT  DE  LA SRA.  ARACELI  ÁLAMOS  BERMÚDEZ,  A  FAVOR  DEL  SR.
CARLOS PLASENCIA GÓMEZ.

Es  dona  compte  de  la  següent  proposta,  dictaminada  favorablement  per  la  Comissió  Informativa
d'Assumptes Generals:

“La transmissió de les llicències municipals d'autotaxi ve regulada pel Reglament municipal del servei públic 
de transports de viatgers en automòbils de turisme, en el seu capítol 3, articles 27 i 28.

De la documentació aportada a l'expedient per el Sra. Alamos Bermudez i el Sr. Plasencia Gomez, així com
de l'informe emès sobre aquest assumpte per part del Cap de Servei de Mobilitat i Manteniment es desprèn
que, tant la llicència com els interessats, compleixen els requisits establerts en la legislació vigent perquè
pugui portar-se a efecte la transmissió per cessió inter vivos. 

Per tant, i d'acord amb l'establert en la Llei de règim local, el Reglament de serveis de les corporacions
locals  i  la  resta  de  legislació  aplicable,  aquest  tinent  de  batle  eleva  a  l'Ajuntament  Ple  la  següent
PROPOSTA:

Autoritzar la  transmissió de la  llicència municipal  d'autotaxi  núm. 195,  titularitat  del       Sra.  ARACELI
ALAMOS BERMUDEZ, a favor del conductor assalariat  en el sector amb núm. 1282-A, el Sr.  CARLOS
PLASENCIA GOMEZ, amb pagament previ de la quantitat  de (12.020,40-€),  de conformitat amb el  que
disposa l'article 28.1a) del Reglament municipal del servei públic de transport de viatgers en automòbils de
turisme.»



Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat.
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8. PROPOSA PER APROVAR AUTORITZAR LA TRANSMISSIÓ DE LA LLICÈNCIA MUNICIPAL D’AUTO-
TAXI  NÚM.  130  TITULARITAT  DEL SR.  JOAQUÍN  HEREDIA GOÑALONS  A FAVOR  DEL SR.  PAU
CÓRDOBA FERRIOL.

Es  dona  compte  de  la  següent  proposta,  dictaminada  favorablement  per  la  Comissió  Informativa
d'Assumptes Generals:

"El Sr. JOAQUIN HEREDIA GOÑALONS, en la seva qualitat de titular de la llicència municipal d'autotaxi
núm. 130, ha presentat en el Registre General d'aquest Ajuntament en data 16 de novembre de 2023 amb
núm. 50585 , sol·licitut de transmissió de la citada llicència a favor del conductor assalariat en el sector
núm. 1452-A, el Sr. PAU CÓRDOBA FERRIOL.

La transmissió de les llicències municipals d'autotaxi ve regulada pel Reglament municipal del servei públic
de transports de viatgers en automòbils de turisme, en el seu capítol 3, articles 27 i 28.

De la documentació aportada a l'expedient per el Sr. Heredia Goñalons i el Sr. Córdoba Ferriol, així com de
l'informe emès sobre aquest assumpte per part del Cap de Servei de Mobilitat i Manteniment es desprèn
que, tant la llicència com els interessats, compleixen els requisits establerts en la legislació vigent perquè
pugui portar-se a efecte la transmissió per cessió inter vivos. 

Per tant, i d'acord amb l'establert en la Llei de règim local, el Reglament de serveis de les corporacions
locals  i  la  resta  de  legislació  aplicable,  aquest  tinent  de  batle  eleva  a  l'Ajuntament  Ple  la  següent
PROPOSTA:

Autoritzar  la  transmissió  de  la  llicència  municipal  d'autotaxi  núm.  130,  titularitat  del       Sr.  JOAQUIN
HEREDIA GOÑALONS,  a  favor  del  conductor  assalariat  en  el  sector  amb  núm.  1452-A,  el  Sr.  PAU
CÓRDOBA FERRIOL, amb pagament previ de la quantitat de (12.020,40-€),  de conformitat amb el que
disposa l'article 28.1b) del Reglament municipal del servei públic de transport de viatgers en automòbils de
turisme.»

Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat.
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9. PROPOSTA PER APROVAR EL CALENDARI D'ACTIVITATS NO PERMANENTS DE RECORREGUT
EN EL TERME MUNICIPAL DE CALVIÀ PER A L'ANY 2024.

Es  dona  compte  de  la  següent  proposta,  dictaminada  favorablement  per  la  Comissió  Informativa
d'Assumptes Generals:

“D’acord amb el que disposa el Reglament de desenvolupament, en matèria d’activitats no permanents de 
recorregut a l’àmbit de l’illa de Mallorca, de la Llei 7/2013, de 26 de novembre, de règim jurídic d’instal·lació, 
accés i exercici d’activitats a les Illes Balears (BOIB núm. 87 de 2 de juliol de 2019), i amb les normes 
d’organització i funcionament, on es detalla l’obligatorietat dels ajuntaments d’aprovar i publicar el calendari 
d’activitats atribuïdes a la seva competència; és per això que s’eleva, a sessió plenària per la seva 
aprovació, el següent:

1r. Aprovar els criteris d’autorització i de priorització d’activitats que certifica el Secretari de la Comissió de 
Cooperació en matèria d’Activitats No Permanents de Recorregut.

2n. Aprovar la proposta de calendari d’activitats, l’autorització de les quals son competència de l’Ajuntament 
de Calvià, atribuïdes pel desenvolupament del Reglament abans esmentat.

3r. Publicar a la pàgina web institucional el calendari aprovat, i adquirir el compromís de que les 
actualitzacions/modificacions al calendari d’activitats aprovat, fetes per l’Ajuntament, seran publicades 
d’acord al mateix procediment. 



4t. Remetre al Consell de Mallorca (act_class@conselldemallorca.net) còpia dels acords adoptats pel Ple de
la corporació de cada Ajuntament, en el que s’adjunti el calendari aprovat, l’autorització del qual estigui 
atribuïda a la seva competència.”

Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat.
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10.  PROPOSTA  PER  APROVAR  ASSIGNAR  A  LA  SRA,  NATIVIDAD  FRANCÉS  GÁRATE  LA
RETRIBUCIÓ  PER L’EXECUCIÓ  DEL SEU CÀRREC  COM A REGIDORA I  PORTAVEU DEL GRUP
MUNICIPAL PSOE.

Es  dona  compte  de  la  següent  proposta,  dictaminada  favorablement  per  la  Comissió  Informativa
d'Assumptes Generals:

«Pel Ple municipal en sessió celebrada el dia 23 de juny de 2023 es va procedir a assignar retribucions i in-
demnitzacions als membres de la Corporació per la seva assistència efectiva a les sessions plenàries, co-
missions informatives permanents o especials o altres òrgans de govern i administració municipal.

El  Ple  de  la  Corporació,  reunit  en sessió  extraordinària en  data  12  de desembre de 2023,  va  quedar
assabentat de la renúncia del regidor del grup municipal PSOE, Sr. Alfonso Rodríguez Badal, al càrrec.

De conformitat amb el que estableix la legislació vigent, aquesta vacant ha estat substituïda pel Sr. Miguel
Ángel Máñez González, prenent possessió del seu càrrec en sessió plenària celebrada el 31 de gener de
2024

Amb data 21 de desembre de 2023 els representes del grup PSOE han presentat escrit amb RGE núm.
55613, comunicant la seva decisió de designar la Sra. Natividad Francés Gárate com a portaveu del seu
grup municipal.

Per tot l'anterior es proposa l'adopció del següent acord:

ACORD

PRIMER.- Deixar sense efecte l'acord adoptat pel Ple en sessió de data 23 de juny de 2023, pel que fa a les
indemnitzacions assignades a les regidors del Grup municipal PSOE, Sr. Alfonso Rodríguez Badal i Sra.
Natividad Francés Gárate.

SEGON.- La regidora Sra. Natividad Francés Gárate, com a portaveu del Grup Municipal PSOE, passarà a
percebre  la  indemnització  mensual  bruta  per  assistència  efectiva  a  les  sessions  plenàries,  comissions
informatives permanents i / o especials o altres òrgans de govern i administració municipal acordada en el
punt segon de l'acord adoptat pel Ple de la Corporació en sessió de data 23 de juny de el 2023 i en els
termes prevists al mateix acord.

TERCER.- Publicar els anteriors acords en el BOIB i tauler municipal d'anuncis.»

Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat.
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11.  PROPOSTA  PER  APROVAR  ASSIGNAR  RETRIBUCIONS  AL  REGIDOR  SR.  MIGUEL  ÁNGEL
MÁÑEZ GÓNZALEZ.

Es  dona  compte  de  la  següent  proposta,  dictaminada  favorablement  per  la  Comissió  Informativa
d'Assumptes Generals:

“El ple municipal en sessió celebrada el 12 de diciembre de 2023 es va assabentar de l’escrit de renúncia al 
carrec de regidor del grup municipal PSOE, Sr. Alfonso Rodríguez Badal,

De conformitat amb el que estableix la legislació vigent, aquesta vacant ha estat substituïda pel Sr. Miguel
Ángel Máñez Gónzález, prenent possessió del seu càrrec en sessió plenària celebrada el 30 de gener de
2024.



Vist l'anterior, tinc a bé elevar la següent

PROPOSTA

1r.- El regidor, Sr. Miguel Ángel Máñez González percebrà la indemnització mensual bruta per assistència
efectiva  a  les  sessions  plenàries,  comissions informatives permanents  i/o  especials  o  altres  òrgans  de
govern i administració municipal acordada en el punt tercer de l'acord adoptat pel Ple de la Corporació en
sessió de data 23 de juny de 2023, en els termes previstos al mateix acord.

2n.- Traslladar el present acord als interessats als efectes oportuns.

3r.- Publicar l'anterior acord en el BOIB i Tauler Municipal d'Anuncis.»

Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat.
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12. MOCIÓ P  RESENTADA PELS GRUPS MUNICIPALS DEL PARTIT POPULAR I VOX EN DEFENSA  
DELS GOVERNS CONSTITUCIONALISTES I DE CONDEMNA DEL TERRORISME.

Es dona compte de la següent moció, dictaminada favorablement per la Comissió Informativa d'Assumptes
Generals:

“En los pasados días en la ciudad de Pamplona, Bildu anunció la presentación de una moción de censura
para cambiar el signo de gobierno del ayuntamiento de Pamplona, hasta ahora gobernada por Unión del
Pueblo Navarro que, en las pasadas elecciones del 28 de mayo, fue la fuerza más votada y que, con el
apoyo del Partido Popular y el voto en blanco del Partido Socialista de Navarra, alcanzó la alcaldía de
Pamplona. En frente Joseba Asirón, candidato de EH Bildu, que obtuvo el apoyo de Geroa Bai y de Contigo
Navarra. Esta moción de censura, que se debatió el pasado 28 de diciembre, prosperó contando con el
apoyo de su grupo (EH Bildu), de Contigo Navarra, Geroa Bai y del Partido Socialista de Navarra. 

EH Bildu ha sido considerado, en unos casos, como heredero de la banda terrorista ETA, y, en otros, como
el brazo político de esta organización terrorista. Esta consideración es motivada, porque entre sus líderes se
encuentran  personas  que han  sido  condenadas  por  delitos  de  terrorismo,  y  en  las  últimas  elecciones
celebradas se  pudo comprobar  cómo en diferentes listas  electorales  de  Navarra  y  del  País  Vasco las
componían condenados por diferentes delitos de sangre.

ETA asesinó  y  secuestró  a cientos  de  personas de diferente  ideología y  condición para conseguir  sus
objetivos. A decenas de compañeros de los dos principales partidos de España: el PP y el PSOE. Estos
asesinatos y actos terroristas han sido condenados por todos los partidos políticos, excepto por EH Bildu y
otras formaciones del entorno de ETA a lo largo de la historia democrática española. Estas formaciones
políticas, cercanas a ia banda terrorista ETA tampoco han pedido perdón sin fisuras a las víctimas ni a sus
familias, y por eso no podemos permitir que España pase página, sin la petición de perdón a las víctimas, el
cumplimiento de las penas por los terroristas y la defensa de la dignidad y de la justicia. Las asociaciones de
víctimas del terrorismo han manifestado que las víctimas del terrorismo han ayudado con su vida a asentar
el actual estado de derecho y la democracia en España y que el apoyo a EH Bildu es una traición a todo lo
que  ellas  representan.  Desde  el  Partido  Popular  y  VOX respaldamos  y  hacemos  nuestras  sus
reivindicaciones 

Dar el gobierno de Pamplona o de cualquier otra ciudad de España a EH Bildu, supone respaldar los fines y
los  medios utilizados por  la  banda terrorista  y  su entorno durante décadas e,  igualmente,  supone una
traición a las víctimas del terrorismo, a sus familias y a nuestro propio sistema democrático. 

Muchos  ciudadanos  de  toda  España  nos  piden  a  los  representantes  políticos  de  los  partidos
constitucionalistas que no blanqueemos a EH Bildu y al entorno de la banda terrorista ETA, y nos piden que
hagamos todo lo posible, dentro del  marco establecido en nuestro Estado de Derecho, para impedir  el
gobierno de EH Bildu en cualquier municipio español, por pequeño que sea. Un partido que acoge en sus
listas electorales a quienes con su desprecio por  la  vida humana contribuyeron a destrozar  la  vida de
cientos de españoles. 

El Partido Popular, conscientes de esta demanda,  dio sus votos en el Ayuntamiento de Vitoria, sin pedir
nada a cambio, para que gobernara el Partido Socialista de la Comunidad Autónoma del País Vasco e



impedir que pudiera alcanzar el gobierno del ayuntamiento de la capital del País Vasco EH Bildu. Del mismo
modo, dimos los votos al Partido Nacionalista Vasco (PNV) en la Diputación foral de Guipúzcoa para impedir
el gobierno de Bildu. 

El PSOE, sin embargo, da sus votos ahora a EH BILDU cuando, años atrás y en repetidas ocasiones, el
propio Pedro Sánchez afirmaba  "El Partido Socialista  de  Navarra y  el  Partido Socialista Obrero Español
tenemos la misma posición: con Bildu no se acuerda nada". 

Por todo lo expuesto, el Grupo Municipal Popular y el Grupo municipal VOX en el Ayuntamiento de Calvià,
presentan la siguiente: 

PROPUESTA DE ACUERDOS 

Primero.- El Ayuntamiento de Calvià rechaza el dar apoyo a EH Bildu o a cualquiera otra fuerza política que
no condena, sin fisuras, el terrorismo de ETA e integró a condenados por delitos de sangre en sus listas de
las últimas elecciones municipales, para alcanzar el gobierno de la ciudad de Pamplona o de cualquier otro
municipio de España 

Segundo.-  Apoyamos  y  recordamos  a  todas  las  víctimas  del  terrorismo  y  defenderemos  siempre  su
memoria, dignidad y justicia. 

Tercero.- Defendemos el acuerdo entre los partidos políticos para alcanzar las mayorías suficientes para
gobernar los municipios, siempre que estos acuerdos se hagan entre fuerzas políticas que respetan el
Estado  de  Derecho,  que  acaten,  cumplan  y  hagan  cumplir  la  Constitución  Española  como  norma
fundamental  del  Estado,  que  condenen el  terrorismo de cualquier  origen,  y respalden y  apoyen a  las
víctimas del terrorismo.” 

Sotmesa a votació la proposta anterior, queda estimada per majoria de tretze vots a favor contra i onze vots
en contra favor. Hi voten a favor contra els regidors del grup PP (senyor Amengual Guasp, senyores Bonet
Saum,  Godoy Alcoy,  Monserrat  Mayol  i  senyors  Bujosa  Arbona,  Ferrer  Gómez,  Tascón Piña  i  Thomás
Quetglas) i els regidors del grup VOX (senyora Catalá Ribó, Senyors Fuentes Mackintosh, Mas Sánchez i
senyores  Prats  Vidal  i  Tena Iturrizaga).  Voten en  contra  els  regidors  del  grup  PSOE (senyor  Cuadros
Martínez,  senyores  Cuenca  Cuenca,  Francés  Gárate,  senyors  Martínez  Rodríguez,  Martorell  Enseñat,
Máñez Gónzález,  Molina Jiménez,  senyores Muñoz Alcaraz, Portells  Sabater,  senyor Recasens Oliver i
senyora Rojano Pérez).
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13.  MOCIÓ  PRESENTADA  PEL  GRUP  MUNICIPAL  PSOE  PER  SOL·LICITAR  UNA  NOVA
CONVOCATÒRIA  D’AJUTS  PER  A  LA  INSTAL·LACIÓ  D’ASCENSORS  A  HABITATGES
PLURIFAMILIARS.

Es dona compte de la moció dictaminada favorablement per la Comissió Informativa d’assumptes Generals,
la  moció  es  va  modificar  en  el  transcurs  del  debat.  Es  transcriu  la  moció  amb la  modificació  in  voce
introduïda:

“Casi una cuarta parte de los hogares en edificios de tres o más plantas carecen de ascensor. La mayoría
se concentran en bloques de tres a cinco alturas. Muchas de estas viviendas fueron construidas al amparo
de la oferta pública en las décadas de los setenta y ochenta, compradas por personas jóvenes, que hoy
tienen en su gran mayoría entre sesenta y setenta años.

Por añadidura, la piramide poblacional refleja una sociedad una sociedad en fase de envejecimiento, siendo
los grupos de edad más numerosos, los que tienen alrededor de cincuenta años v nacieron a mediados de
los años setenta.

La combinación entre una sociedad cada vez más dependiente y las carencias en materia de accesibilidad,
habida cuenta de la baja movilidad entre viviendas de los hogares en el municipio de Calvià,  tiene unas
implicaciones de profundo carácter social. 

En este contexto, la propuesta de este grupo municipal no es otra que la de seguir avanzando en un camino
ya iniciado, que es el de contribuir a realizar inversiones destinadas a asegurar la accesibilidad para el uso y



disfrute  de  la  vivienda  para  las  personas  mayores,  con  poca  movilidad,  discapacidad  o  situación  de
dependencia.

Es más que evidente que existen razones de interés público, social y económico que justifican la propuesta
de esta moción y de la necesidad de dicha inversión.

Por todo ello, el Grupo Municipal Socialista en el Ajuntament de Calvià:

1.  Insta  al  equipo  de  gobierno  a  publicar  una  nueva  convocatoria  de  ayudas  para  la  instalación  de
ascensores en edificios plurifamiliares que no dispongan de él, situados en el municipio, en el marco de la
Ley 8/2017 de 3 de agosto sobre accesibilidad universal de las Illes Balears.

2. Insta al equipo de gobierno a habilitar una partida económica específica en el presupuesto de 2024 que
permita dicha convocatoria durante la segunda mitad del año.”
.
Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat.
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14. MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL PSOE INSTANT AL CONSELL DE MALLORCA PER
TAL QUE AJUDI ALS MUNICIPIS DE MALLORCA A ATENDRE I GESTIONAR DE MANERA EFICAÇ I
ÈTICA  L’AUGMENT  DE  LES  POBLACIONS  FELINES,  L’ABANDONAMENT  DE  CANS  I  LA
PROLIFERACIÓ DE COLOMS.

Es dona compte de la següent moció, dictaminada favorablement per la Comissió Informativa d'Assumptes
Generals:

“A la darrera Assemblea de Batlles i Batllesses celebrada a Alcúdia el dia 13 de novembre de 2023, s'aprovà
per unanimitat una proposició sobre la necessitat d'articular subvencions, ajudes, material i suport tècnic per
part del Consell de Mallorca,  per poder fer front a l'augment de colònies felines i cans sense propietari al
carrer, així com, en alguns casos, l'excessiva presència de coloms a zones públiques. Diversos ajuntaments
com és el cas de Santa Eugènia,  Felanitx,  Algaida, Manacor o Campos, i també el propi president de la
FELIB, intervingueren i justificaren la necessitat d'aquesta col·laboració per part del Consell de Mallorca.

La resposta en la mateixa Assemblea tant del president del Consell, el Sr. Galmés, com de la consellera de
Cooperació Local la Sra. Amate, fou positiva i donaren a entendre que donaven suport a aquesta iniciativa.
Tot apuntava a que el Consell actuaria i donaria suport als municipis.

Però, al plenari del Consell de Mallorca del mes de desembre, el grup polític MES presentà una moció a la
que donaren suport  tant el grup polític dels Socialistes de Mallorca com el Pi,  sobre serveis veterinaris
municipals, instant al Consell a donar recursos, procediments, mitjans i ajudes als municipis per al control i
la gestió de les colònies felines al carrer i el Govern PPVOX votà en contra de tots els punts, negant així la
col·laboració i les ajudes als municipis de Mallorca.

A més,  al mateix plenari del mes de desembre,  els Socialistes de Mallorca demanaren directament a la
consellera  de  Desenvolupament  Local  la  Sra.  Amate  informació  sobre  les  ajudes  als  ajuntaments  de
Mallorca per atendre i  gestionar l'augment de les poblacions felines al carrer, l'abandonament de cans i la
proliferació de coloms als municipis. I aquesta, confirmà no tenir cap intenció de donar suport als municipis
de Mallorca en aquesta qüestió, que és competència únicament municipal.

Davant aquests fets, en què el Consell de Mallorca es compromet a ajudar als municipis en aquesta qüestió
en una Assemblea de Batlles i Batllesses en el mes de novembre i,  al mes de desembre,  vota en contra
d'una moció de suport als ajuntaments al seu plenari.

Davant la urgent necessitat de suport i ajuda per part dels ajuntaments de Mallorca en un tema tan cabdal
per a la bona convivència entre veïnats i veïnades, així com per assegurar una gestió eficaç, sensible i ètica
cap als animals sense propietari i atenent a criteris de benestar animal.

Sol·licitem al Plenari de l'Ajuntament de Calvià que insti al Consell de Mallorca per tal que:

1.- Posi a l'abast del ajuntaments de Mallorca els recursos, mitjans, eines i procediments necessaris per tal
que aquests puguin realitzar una gestió eficaç i alhora sensible i atenent a criteris de benestar dels animals
abandonats al carrer.



2.- Posi en marxa línies de subvenció i/o ajudes amb quanties actualitzades al preu de mercat i a les que els
ajuntaments s'hi puguin presentar amb facilitat.

3.- Posi en marxa una campanya d'ajudes i/o subvencions que cobreixin part o inclús la totalitat de les
despeses de castració de moixos amb propietari.

4.- Sol·liciti a l'EBAP cursos de formació específica per a la Policia Local sobre aquesta qüestió.”

Sotmesa a votació la proposta anterior, queda desestimada per majoria de tretze vots en contra i onze vots
a favor. Hi voten en contra els regidors del grup PP (senyor Amengual Guasp, senyores Bonet Saum, Godoy
Alcoy, Monserrat Mayol  i  senyors Bujosa Arbona, Ferrer Gómez,  Tascón Piña i  Thomás Quetglas) i  els
regidors del grup VOX (senyora Catalá Ribó, Senyors Fuentes Mackintosh, Mas Sánchez i senyores Prats
Vidal  i  Tena Iturrizaga).  Voten a favor els regidors del  grup PSOE  (senyor Cuadros Martínez,  senyores
Cuenca Cuenca, Francés Gárate, senyors Martínez Rodríguez, Martorell Enseñat, Máñez Gónzález, Molina
Jiménez, senyores Muñoz Alcaraz, Portells Sabater, senyor Recasens Oliver i senyora Rojano Pérez).
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CONTROL DE L'ACTIVITAT MUNICIPAL.

15.  DONAR  COMPTE  DELS  ACORDS  ADOPTATS  PER  LA  JUNTA  DE  GOVERN  LOCAL  PER
DELEGACIÓ DEL BATLE I DEL PLENARI DURANT ELS MESOS DE NOVEMBRE I DESEMBRE. 

La corporació plenària queda assabentada dels acords adoptats de referència.

http://videoacta.calvia.com/?pleno=202  401  30&punto=1  5  

16. DONAR COMPTE DELS ESCRITS PRESENTATS PELS GRUPS POLÍTICS DURANT ELS MESOS DE
NOVEMBRE I DESEMBRE.

La corporació plenària queda assabentada dels següents escrits presentats pel grup municipal PSOE:

- “Us comunicam els representats per a la Comissió Informativa i per a la Comissió de Comptes :

Titulars: Nati Francés, Juan Recasens, Marta López i Borja Martorell
Suplents: Alba Cuenca, Alfonso Molina Mª Carmen Rojano i Juan Cuadros.”

-  “Us comunicam que el  representant  del  Grup Municipal  Socialista  serà Alfonso Rodríguez  Badal  i  la
persona suplent Nati Francés Gárate pel Consell Rector de Sa Societat.

La representant del grup municipal socialista serà Nati Francés Gárate i suplent Mª del Carmen Rojano pel
Consell de la Infància i l’adolescència.”

-  “Us comunicam que el  representant pel Consell  Rector de la  Societat serà Nati  Francés i  la persona
suplent Maria del Carmen Rojano”

- “Us comunicam que la nova portaveu del Grup Socialista de Calvià és Nati Francés Gárate i el portaveu
suplent Juan Recasens Oliver”.
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17.  DONAR  COMPTE  DE  LES  RESOLUCIONS  DE  BATLIA  DE  MODIFICACIÓ  DE  CRÈDIT
CORRESPONENTS ALS MESOS DE DESEMBRE I GENER.

La corporació plenària queda assabentada dels decrets següents:

«  PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT PER DECRET  NÚM. 43/2023  



Exercici pressupostari: 2023
Data: 17 de novembre de 2023

TIPUS DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT:

 X TRANSFERÈNCIA DE CRÈDIT (art. 179-180 RDL 2/2004)
 GENERACIÓ DE CRÈDIT (art. 181 RDL 2/2004))
 CRÈDIT EXTRAORDINARI (art. 177 RDL 2/2004)
 SUPLEMENT DE CRÈDIT (art. 177 RDL 2/2004)
 AMPLIACIÓ DE CRÈDIT (art. 178 RDL 2/2004)
 ALTRES

DETALL DE LA MODIFICACIÓ:

� TRANSFERÈNCIA DE CRÈDITS

ALTA EN DESPESES:

Codi Descripció
Consignació

anterior
Augment

Consigna-
ció definiti-

va
001 91300 6250000 ADQUISICIÓ MOBILIARI 0,00 1.000,00 1.000,00

TOTAL 1.000,00

BAIXA EN DESPESES:

Codi Descripció
Consignació

anterior
Disminu-

ció
Consignació

definitiva
001 91300 2270500 PROCESSOS ELECTORALS 13.325,00 1.000,00 12.325,00

TOTAL 1.000,00

Vist l’informe que justifica la necessitat de tramitar la modificació de crèdit proposada.

D’acord amb l’establert en el Títol VI, capítol primer, secció 2ª del R.D.L 2/2004, en el capítol segon, secció
2ª del RD 500/1990, de Pressupostos de les Entitats Locals, i en la secció 3ª de les Bases d’Execució del
Pressupost municipal, es proposa:

APROVAR  la  modificació  de  crèdit  núm  43  en  l’Estat  del  Pressupost  de  Despeses  i  Ingressos  del
Pressupost per a l’exercici 2023, per un import total de 1.000,00 €, segons el detall que s’ha exposat.”

«  PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT PER DECRET  NÚM. 44/2023  

Exercici pressupostari: 2023
Data: 29 de novembre de 2023

TIPUS DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT:

 X TRANSFERÈNCIA DE CRÈDIT (art. 179-180 RDL 2/2004)
 GENERACIÓ DE CRÈDIT (art. 181 RDL 2/2004))
 CRÈDIT EXTRAORDINARI (art. 177 RDL 2/2004)
 SUPLEMENT DE CRÈDIT (art. 177 RDL 2/2004)
 AMPLIACIÓ DE CRÈDIT (art. 178 RDL 2/2004)

x

x



 ALTRES

DETALL DE LA MODIFICACIÓ:

� TRANSFERÈNCIA DE CRÈDITS

ALTA EN DESPESES:

Codi Descripció
Consignació

anterior
Augment

Consigna-
ció definiti-

va
501 92204 6230000 ADQUISICIÓ MAQUINARIA 0,00 3.000,00 3.000,00

TOTAL 3.000,00

BAIXA EN DESPESES:

Codi Descripció
Consignació

anterior
Disminu-

ció
Consignació

definitiva
501 92204 2260400 PROVES I RECONEIXEMENTS 8.000 3.000,00 5.000,00

TOTAL 3.000,00

Vist l’informe que justifica la necessitat de tramitar la modificació de crèdit proposada.

D’acord amb l’establert en el Títol VI, capítol primer, secció 2ª del R.D.L 2/2004, en el capítol segon, secció
2ª del RD 500/1990, de Pressupostos de les Entitats Locals, i en la secció 3ª de les Bases d’Execució del
Pressupost municipal, es proposa:

APROVAR  la  modificació  de  crèdit  núm  44  en  l’Estat  del  Pressupost  de  Despeses  i  Ingressos  del
Pressupost per a l’exercici 2023, per un import total de 3.000,00 €, segons el detall que s’ha exposat.”

«  PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT PER DECRET  NÚM. 45/2023  

Exercici pressupostari: 2023
Data: 1 de desembre de 2023

TIPUS DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT:

 TRANSFERÈNCIA DE CRÈDIT (art. 179-180 RDL 2/2004)
      X    GENERACIÓ DE CRÈDIT (art. 181 RDL 2/2004))
 CRÈDIT EXTRAORDINARI (art. 177 RDL 2/2004)
 SUPLEMENT DE CRÈDIT (art. 177 RDL 2/2004)
 AMPLIACIÓ DE CRÈDIT (art. 178 RDL 2/2004)
 ALTRES

DETALL DE LA MODIFICACIÓ:

� TRANSFERÈNCIA DE CRÈDITS

ALTA EN DESPESES:

Codi Descripció
Consignació

anterior
Augment

Consigna-
ció definiti-

x



va

603 43100 4800001
AJUDES PROMOCIÓ COMERÇ 
LOCAL 263.160,00 104.760,00 367.920,00

TOTAL 104.760,00

ALTA EN DESPESES:

Codi Descripció
Consignació

anterior
Disminu-

ció
Consignació

definitiva

407002
APORTACIÓ BONOS MARKET-
PLACE 30.980,00 104.760,00 135.740,00

TOTAL 104,760,00

Vist l’informe que justifica la necessitat de tramitar la modificació de crèdit proposada.

D’acord amb l’establert en el Títol VI, capítol primer, secció 2ª del R.D.L 2/2004, en el capítol segon, secció
2ª del RD 500/1990, de Pressupostos de les Entitats Locals, i en la secció 3ª de les Bases d’Execució del
Pressupost municipal, es proposa:

APROVAR  la  modificació  de  crèdit  núm  45  en  l’Estat  del  Pressupost  de  Despeses  i  Ingressos  del
Pressupost per a l’exercici 2023, per un import total de 104,760,00 €, segons el detall que s’ha exposat.”

«  PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT PER DECRET  NÚM. 46/2023  

Exercici pressupostari: 2023
Data: 11 de desembre de 2023

TIPUS DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT:

 X TRANSFERÈNCIA DE CRÈDIT (art. 179-180 RDL 2/2004)
 GENERACIÓ DE CRÈDIT (art. 181 RDL 2/2004))
 CRÈDIT EXTRAORDINARI (art. 177 RDL 2/2004)
 SUPLEMENT DE CRÈDIT (art. 177 RDL 2/2004)
 AMPLIACIÓ DE CRÈDIT (art. 178 RDL 2/2004)
 ALTRES

DETALL DE LA MODIFICACIÓ:

� TRANSFERÈNCIA DE CRÈDITS

ALTA EN DESPESES:

Codi Descripció
Consignació

anterior
DISMINUCIÓ

Consigna-
ció definiti-

va
701 24103 1310000 PERSONAL LABORAL TEMPORAL 312.946,26 25.188,92 1.000,00
701 24105 1310000 PERSONAL LABORAL TEMPORAL 296.841,64 21.258,02
701 24106 1310000 PERSONAL LABORAL TEMPORAL 132.120,45 15.634,35
701 24202 1310000 PERSONAL LABORAL TEMPORAL 637.066,87 108.808,51
701 24203 1310000 PERSONAL LABORAL TEMPORAL 136.790,12 75.446,36
701 24205 1310000 PERSONAL LABORAL TEMPORAL 406.309,16 63.963,46
701 24207 1310000 PERSONAL LABORAL TEMPORAL 51.350,91 57,526,27
701 24300 1310000 PERSONAL LABORAL TEMPORAL 25.243,92 1.945,61

TOTAL 369.781,50

x



BAIXA EN DESPESES:

Codi Descripció
Consignació

anterior
Disminu-

ció
Consignació

definitiva
701 24103 2270600 PROJECTE FORMATIU PAES 25.188,92 25.188,92 0,00

701 24105 2270600
PROJECTE FORMATIU JOVES 
QUALIFICATS 21.258,02 21.258,02 0,00

701 24106 2270610
PROJECTE FORMATIU SOIB 
DONA 15.634,35 15634,35 0,00

701 24202 2270600
PROJECTE FORMATIU SOIB 
JOVE-FORMACIÓ I OCUPACIÓ 108.818,51 108.818,51 0,00

701 24203 2210440 VESTUARI 4.920,37 3.344,58 1.575,79
701 24203 2270600 PROJECTE FORMATIU PQI 75.314,42 72.101,78 3.212,64

701 24205 2270600
PROJECTE FORMATIU SOIB 
30 64.792,27 63.963,46 828,81

701 24107 2270600
PROJECTE FORMATIU PREF. 
DESOCOUPATS 57.795,29 57.526,27 269,02

701 24300 2270600
PROJECTE FORMATIU EM-
PRENEDORS 23.234,84 1.945,61 21.289,23

TOTAL 369.781,50

Vist l’informe que justifica la necessitat de tramitar la modificació de crèdit proposada.

D’acord amb l’establert en el Títol VI, capítol primer, secció 2ª del R.D.L 2/2004, en el capítol segon, secció
2ª del RD 500/1990, de Pressupostos de les Entitats Locals, i en la secció 3ª de les Bases d’Execució del
Pressupost municipal, es proposa:

APROVAR  la  modificació  de  crèdit  núm  46  en  l’Estat  del  Pressupost  de  Despeses  i  Ingressos  del
Pressupost per a l’exercici 2023, per un import total de 369,781,50 €, segons el detall que s’ha exposat.”

«  PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT PER DECRET  NÚM. 44/2023  

Exercici pressupostari: 2023
Data: 29 de novembre de 2023

TIPUS DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT:

 X TRANSFERÈNCIA DE CRÈDIT (art. 179-180 RDL 2/2004)
 GENERACIÓ DE CRÈDIT (art. 181 RDL 2/2004))
 CRÈDIT EXTRAORDINARI (art. 177 RDL 2/2004)
 SUPLEMENT DE CRÈDIT (art. 177 RDL 2/2004)
 AMPLIACIÓ DE CRÈDIT (art. 178 RDL 2/2004)
 ALTRES

DETALL DE LA MODIFICACIÓ:

� TRANSFERÈNCIA DE CRÈDITS

ALTA EN DESPESES:

Codi Descripció
Consignació

anterior
Augment

Consigna-
ció definiti-

va
204 94000 4610001 TRANSFERENCIA CIM SER- 334.000,00 1.762,23 335.762,23

x



PREISAL
TOTAL 1.762,23

BAIXA EN DESPESES:

Codi Descripció
Consignació

anterior
Disminu-

ció
Consignació

definitiva
204 93000 2770600 MANTENIMENT APLICACIONS 35.000,00 1.762,23 33.237,77

TOTAL 1.762,23

Vist l’informe que justifica la necessitat de tramitar la modificació de crèdit proposada.

D’acord amb l’establert en el Títol VI, capítol primer, secció 2ª del R.D.L 2/2004, en el capítol segon, secció
2ª del RD 500/1990, de Pressupostos de les Entitats Locals, i en la secció 3ª de les Bases d’Execució del
Pressupost municipal, es proposa:

APROVAR  la  modificació  de  crèdit  núm  47  en  l’Estat  del  Pressupost  de  Despeses  i  Ingressos  del
Pressupost per a l’exercici 2023, per un import total de 1.762,23 €, segons el detall que s’ha exposat.”

“PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT PER DECRET  NÚM. 48/2023

Exercici pressupostari: 2023
Data: 20 de desembre de 2023

TIPUS DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT:

 X TRANSFERÈNCIA DE CRÈDIT (art. 179-180 RDL 2/2004)
 GENERACIÓ DE CRÈDIT (art. 181 RDL 2/2004))
 CRÈDIT EXTRAORDINARI (art. 177 RDL 2/2004)
 SUPLEMENT DE CRÈDIT (art. 177 RDL 2/2004)
 AMPLIACIÓ DE CRÈDIT (art. 178 RDL 2/2004)
 ALTRES

DETALL DE LA MODIFICACIÓ:

� TRANSFERÈNCIA DE CRÈDITS

ALTA EN DESPESES:

ORG FUNC EC DESCRIPCIÓ
CONSIGNA-
CIÓ ACTUAL

AUGMENT
CONSIGNA-

CIÓ DEFINITI-
VA

107 13200 1510000 SERVEIS EXTRAORDINARIS 42.223,24 1.100.000,00 1.142.223,24

401 34000 1510000 SERVEIS EXTRAORDINARIS 0,00 170.000,00 170.000,00

   TOTAL 1.270.000,00

BAIXA EN DESPESES:

CONSIGNA-
CIÓ ACTUAL

DISMINU-
CIÓ

CONSIGNA-
CIÓ DEFINITI-

VA

501 91400 1510001 VARIABLES I INCIDENCIES 1.235.804,08 1.000.000,00 135.804,08

501 91400 1500000 SERVEIS EXTRAORDINARIS 510.000,00 270.000,00 340.000,00

x



   TOTAL 1.270.000,00

Vist l’informe que justifica la necessitat de tramitar la modificació de crèdit proposada.

D’acord amb l’establert en el Títol VI, capítol primer, secció 2ª del R.D.L 2/2004, en el capítol segon, secció
2ª del RD 500/1990, de Pressupostos de les Entitats Locals, i en la secció 3ª de les Bases d’Execució del
Pressupost municipal, es proposa:

APROVAR  la  modificació  de  crèdit  núm  48  en  l’Estat  del  Pressupost  de  Despeses  i  Ingressos  del
Pressupost per a l’exercici 2023, per un import total de 1.270.000,00€, segons el detall que s’ha exposat.”

“PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT PER DECRET  NÚM.49/2023

Exercici pressupostari: 2023                            Data: 21 de desembre de 2023

TIPUS DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT:

 TRANSFERÈNCIA DE CRÈDIT (art. 179-180 RDL 2/2004)
 X GENERACIÓ DE CRÈDIT (art. 181 RDL 2/2004))
 CRÈDIT EXTRAORDINARI (art. 177 RDL 2/2004)
 SUPLEMENT DE CRÈDIT (art. 177 RDL 2/2004)
 AMPLIACIÓ DE CRÈDIT (art. 178 RDL 2/2004)
 ALTRES

DETALL DE LA MODIFICACIÓ:

ALTA EN DESPESES:
Partida Pressupostària Consignació

anterior
Augment Consignació

definitivaCodi Descripció

505 45000 6100035 ESPAI NATURAL BULEVARD 
PEGUERA I PLATJA TORA

600.000,00 2.000.000,00 2.600.000,00

2.000.000,00

ALTA EN INGRESSOS:
Partida Pressupostària Consignació

anterior
Augment Consignació

definitivaCodi Descripció

75081 MRR CAIB 1.631.424,88 2.000.000,00 3.631.424,88

2.000.000,00

Vist l’informe que justifica la necessitat de tramitar la modificació de crèdit proposada.

D’acord amb l’establert en el Títol VI, capítol primer, secció 2ª del R.D.L 2/2004, en el capítol segon, secció
2ª del RD 500/1990, de Pressupostos de les Entitats Locals, i en la secció 3ª de les Bases d’Execució del
Pressupost municipal, es proposa:

APROVAR la  modificació  de  crèdit  núm.  49  en  l’Estat  del  Pressupost  de  Despeses  i  Ingressos  del
Pressupost per a l’exercici 2023, per un import total. 2.000.000,00€ segons el detall que s’ha exposat.”

http://videoacta.calvia.com/?pleno=202  401  30&punto=1  7  

18.  DONAR  COMPTE  DELS  CONVENIS  FORMALITZATS  PER  L’AJUNTAMENT  DE  CALVIÀ
CORRESPONENTS ALS MESOS DE NOVEMBRE I DESEMBRE.

La corporació plenària queda assabentada dels convenis següents:



“CONVENI ENTRE L'AJUNTAMENT DE CALVIÀ I GABRIEL MARTÍNEZ XIBERRAS PER A LA CESSIÓ D'UN ESPAI
DE  TREBALL  AL  CENTRE  EMPRESARIAL  DE  CALVIÀ  NÚM.  7  (exp 023/2023/176) D'ACORD  AMB  EL
REGLAMENT D'ACCÉS I ÚS DEL CENTRE EMPRESARIAL DE CALVIÀ (BOIB NÚM. 17, DE 6 DE FEBRER DE
2018)

Parts

Manuel Más Sánchez,amb NIF ****, Tinent de batle delegat de Mobilitat i transport, Igualdat, Món Rural,
Benestar animal, Manteniment i Cultura de l’Ajuntament de Calvià amb NIF P0701100J, i domicili a Calvià, al
carrer de Julià Bujosa Sans Batle núm. 1, en exercici de les competències que té atribuïdes per l’article
21.1.b de la Llei 7/1985, reguladora de les bases del règim local.

Gabriel Martínez Xiberras amb NIF ******i domicili a ***, al carrer **** qui actua en nom propi i amb domicili a
efectes de notificacions a la següent adreça electrònica: *****

Antecedents

1. En el BOIB núm. 33 de 9 de març de 2013 es va publicar el Reglament que regula l’accés i ús del Centre
Empresarial de Calvià (en endavant CEC) posteriorment modificat en el BOIB núm. 17 de 6 de febrer de
2018.Tal  com  s'estableix  en  la  seva  exposició  de  motius,  la  finalitat  del  CEC  és  la  promoció  i
desenvolupament d'iniciatives empresarials en l'àmbit local i contribuir a diversificar l'estructura productiva,
afavorir  la  instal·lació  d'empreses  de  caràcter  desestacionalitzador  i  innovador,  fomentar  la  cooperació
empresarial, crear oportunitats d'ocupació i negoci i millorar els avantatges competitius.

2. El CEC, d'acord amb els arts 8 i 9 del seu Reglament, posa a disposició de les persones emprenedores i
microempreses diferents espais on poder-se situar de forma temporal, determinant el seu preu públic per
l'Ordenança reguladora de Preu Públic per a la prestació de serveis al CEC publicada al BOIB núm. 159 de
20 de desembre del 2016.

3. La Comissió de Valoració i  Seguiment del CEC,  en data de 6 d’ octubre de 2023, mitjançant sessió
extraordinària, va adjudicar l'espai del CEC núm. 7 a Gabriel Martínez Xiberras amb NIF  4***, des d'ara
persona cessionària.

Les parts ens reconeixem mútuament la capacitat legal necessària per formalitzar aquest conveni, d’acord
amb les següents

Clàusules

1. Aquest conveni té per objecte la cessió: 

a) D’un espai de treball al Centre Empresarial de Calvià, amb núm. 7 ubicat a les instal·lacions de l’IFOC a
Palmanova, carrer de Diego Salvà Lezaun, núm. 2. La utilització de l’espai inclou també l’ús i accés dels
espais comunitaris descrits a l’annex 1.

b) Dels béns mobles i elements relacionats a l’annex 2.

L'accés i ús de l'espai cedit només pot ser per a aquelles persones autoritzades per la persona o empresa
cessionària i les detallades en l'annex 3. S’ha de comunicar formalment qualsevol canvi de les persones que
tinguin accés a l'IFOC



2. La duració del present conveni de cessió s'estableix per un (1) any, prorrogable anualment amb caràcter
automàtic, fins a un màxim de tres (3) anys. La data d'inici de la cessió d'espais al CEC serà el primer dia
hàbil del mes següent a la data de signatura del conveni de cessió d'espais, tal com s'indica en l'article 14.6
del Reglament que regula l'accés i ús del Centre Empresarial de Calvià.

S’ha de manifestar per escrit la intenció de no prorrogar el conveni, per qualsevol de les parts, fins a un (1)
mes abans de l'extinció del conveni.

El desistiment del conveni es pot sol·licitar mitjançant comunicació amb menys un (1) mes d’antelació.

Excepcionalment i per motius d’interès social, que han de ser valorats en cada cas concret, el conveni de
cessió d’espai pot ser prorrogat respectant el màxim permès per la Llei 40/2015 per a la consecució dels
objectius prevists.

En finalitzar el conveni o qualsevol de les seves pròrrogues la persona usuària, sense necessitat de cap
requeriment, ha de desallotjar l’espai sense cap dret indemnitzatori a favor seu.

3. L’horari habitual d’obertura dels espais adscrits al CEC és de 8 h a 20 h, de dilluns a divendres, durant
tots els mesos de l’any. Els dies de no obertura del Centre s´han de regir pel calendari laboral general, pel
calendari local per a l’àmbit de les Illes Balears publicat anualment en el Butlletí Oficial de les Illes Balears, i
pels dies que l’Ajuntament de Calvià romandrà tancat (24 i 31 de desembre).

4. Tarifes, gestió i cobrament de quotes: La persona cessionària abonarà mensualment el preu públic que
correspon en funció dels mesos de permanència al Centre i que estan establerts a l’Ordenança reguladora
del Preu Públic per la prestació de Serveis al Centre Empresarial de Calvià.
L’ingrés es realitzarà mitjançant domiciliació bancària en el compte que s’indiqui.
Les quotes es liquidaran en la forma establerta a l’Ordenança reguladora del Preu Públic per la prestació de
serveis en el Centre Empresarial de Calvià.

5. L'Ajuntament de Calvià es compromet a:
a) Mantenir en òptimes condicions l’espai cedit. L’IFOC es fa càrrec de la conservació, manteniment i neteja
dels espais adscrits al CEC.
b) Vetlar pel bon funcionament del CEC, i rebre els suggeriments provinents de les persones usuàries.
c)  Preservar  la  confidencialitat,  davant  de  tercers,  de  les  dades  obtingudes  tant  de  la  documentació
presentada amb la sol·licitud d’admissió,  com del  seguiment  efectuat als projectes empresarials i  a  les
empreses instal·lades al CEC.
d) Mantenir informada a la persona cessionària de totes les activitats que es desenvolupen a l’IFOC.

6. La persona cessionària declara conèixer i es compromet a complir les condicions fixades al Reglament
que regula l’accés i ús del CEC:

a) Accedir a l’ocupació efectiva de l’espai assignat en un termini màxim de seixanta (60) dies naturals des de
la data fixada d’inici de l’allotjament a l’apartat 2 del present conveni. Si concorre causa justificada, el termini
es pot prorrogar a instància de la persona sol·licitant. La interrupció en l’ocupació per més de tres mesos
suposa la finalització de la prestació del servei, salvant-ne que per causa degudament justificada s’autoritzi
a mantenir-la pel temps que s’estimi pertinent.
b) Abonar puntualment el preu públic estipulat a l’Ordenança fiscal pels serveis prestats per l’IFOC.
c) Mantenir el lloc de treball assignat en condicions òptimes de conservació, permetre les visites d’inspecció
necessàries per  fer  la  comprovació,  i  procedir  a la  seva devolució en iguals  condicions en finalitzar el
conveni  de cessió,  assumint qualsevol  desperfecte ocasionat  mitjançant  la  reposició o reparació del  bé
malaurat.
d) Permetre l’execució de les obres de reparació, conservació o millora que ordeni l’IFOC quan aquestes es
considerin necessàries.
e) Tenir tots els permisos, llicències i autoritzacions necessàries per desenvolupar l’activitat, així com estar
al corrent de pagament de les obligacions amb qualsevol Administració.
f) Posar a disposició de l’IFOC tota la documentació que li sigui requerida a efectes de poder comprovar el
nivell de consolidació que té o que va assolint la iniciativa empresarial.



g) Únicament poden fer  ús de les instal·lacions i  serveis del CEC la persona cessionària,  així  com les
persones prèviament autoritzades i relacionades a l’annex 3.
h) Sol·licitar autorització expressa per a col·locar fulletons, cartells i altres elements publicitaris al Centre.
i)  Comunicar a l’IFOC qualsevol   avaria o deficiència que es produeixi  en les instal·lacions que estigui
utilitzant.
j) Complir les normes de seguretat, evacuació i desallotjament de les instal·lacions en cas d’incendi o d’un
altre esdeveniment que així ho justifiqui.
k) No pertorbar l’ambient de qualsevol espai adscrit al CEC mitjançant renous, vibracions, olors o qualsevol
altra causa que pugui afectar o produir molèsties a la resta de persones usuàries.
l) No cedir ni arrendar l’espai adjudicat i desenvolupar la mateixa activitat empresarial per a la qual ha estat
valorada  i  aprovada  la  sol·licitud  d’ingrés  en  el  CEC.  Qualsevol  modificació  de  l’activitat  ha  de  ser
comunicada a la Comissió per tal que aquesta ho aprovi.
m) No es poden fer al Centre d'activitats perilloses, ni introduir matèries perilloses, insalubres, incòmodes,
pestilents o inflamables prohibides per les normes legals o les pòlisses d’assegurances dels espais adscrits
al CEC Està prohibida l’entrada d’animals, exceptuant-ne els animals guia.
n) La persona cessionària ha de respectar la normativa general de prevenció de riscos laborals. A la vegada,
assumeix  el  compromís  de  complir  les  recomanacions  del  Servei  de  Prevenció  en  l’àmbit  de  la  seva
competència, i sempre que es consideri que l’activitat que desenvolupa en l’execució de la seva activitat té
transcendència a aquests efectes.
o) Dur a terme l’activitat empresarial.
p) No incórrer durant la vigència del conveni en cap de les causes d’exclusió establertes en l’article 8.4 del
Reglament que regula l’accés i l’ús del CEC.

La persona cessionària és la  responsable de les persones treballadores,  clients,  proveïdors i  qualsevol
persona relacionada que accedirà en qualsevol espai adscrit al CEC i que incompleixi les obligacions abans
descrites.

7. Són infraccions sancionadores les accions o omissions contràries a les clàusules d’aquest conveni, a les
disposicions del Reglament que regula l’accés i ús del CEC o a les normes de règim intern comeses per la
persona cessionària o persones vinculades a aquesta.
Les infraccions i les faltes poden tenir el caràcter de lleus, greus i molt greus, i venen determinades en el
Reglament que regula l’accés i ús del Centre amb la següent graduació: 

Tenen la consideració de faltes lleus:
I. No mantenir en condicions òptimes de conservació els llocs de treball o espais comunitaris per part

de les persones usuàries.
II. Col·locar fulletons, cartells i altres elements publicitaris al Centre sense autorització prèvia.
III. Pertorbar l’ambient de qualsevol espai adscrit al CEC per qualsevol mitjà.
IV. No permetre les visites d’inspecció necessàries per comprovar l’estat de conservació dels espais

adscrits al CEC.

Tenen la consideració de faltes greus:
I. L’impagament del preu públic estipulat en l’Ordenança fiscal pels serveis prestats durant un mes.

Tenen la consideració de faltes molt greus:
I. La  no  ocupació  efectiva  de  l’espai  assignat  en  el  termini  màxim  fixat  en  les  obligacions  del

Reglament d’accés i ús del CEC.
II. L’impagament del preu públic estipulat en l’Ordenança fiscal pels serveis prestats durant dos mesos.
III. No permetre l’execució de les obres de reparació, conservació o millora que ordeni l’IFOC quan

aquest les consideri necessàries.
IV. L’incompliment  de  la  legislació  laboral,  fiscal  o  qualsevol  obligació  legal,  amb  expedients

sancionadors i/o en via executiva davant les administracions competents.
V. Cedir o arrendar l’espai adjudicat o desenvolupar una activitat empresarial diferent a la que hagi

estat baremada segons la sol·licitud d’ingrés en el CEC.
VI. Fer  activitats  perilloses  o  introduir  matèries  perilloses,  insalubres,  incòmodes,  pestilents  o

inflamables prohibides per les normes legals o les pòlisses d’assegurances dels espais adscrits al
CEC, així com l’entrada d’animals, excepte els animals guia.

VII. L’incompliment de la normativa general de prevenció de riscos laborals.
VIII.La falsificació de documentació per accedir als espais adscrits al CEC.

8. En cas d’incompliment de les obligacions per part de la persona cessionària s’han d’imposar les sancions
que a continuació es relacionen, tenint en compte les circumstàncies agreujants o atenuants existents i el
grau de negligència o d’imprudència.



a) Les faltes lleus s’han de sancionar amb prevenció per escrit a la persona cessionària. En el cas d’una
segona prevenció, tindrà la consideració de falta greu.
b) Les faltes greus s’han de sancionar  amb prevenció per escrit i suspensió temporal del dret d’accés a
l’espai i, en el cas d’una tercera prevenció, tindran la consideració de faltes molt greus.
c) Les faltes molt greus se sancionaran amb l’expulsió del CEC.
Les sancions s’han d’imposar sense perjudici de l’obligació de la persona adjudicatària de reparar els danys
o desperfectes causats o de substituir-los. Si en el període de trenta (30) dies no es procedeix a fer la
reparació o substitució, amb requeriment previ formal, els repararà o substituirà l’IFOC, i repercutirà en la
persona adjudicatària els costos causats. 

Es crearà una comissió per resoldre la imposició de sancions, que estarà integrada per la persona titular de
la presidència (gerència de l’IFOC), i dos vocals (personal tècnic de l’IFOC). En els supòsits d’empat, la
presidència té vot de qualitat.

9.  Expedient  sancionador:  Les  actuacions  sancionadores  es  poden  iniciar  a  petició  d’altres  persones
usuàries del Centre, o per l’IFOC.
El  procediment  sancionador s’ha d’iniciar  per  acord de la  Comissió de Valoració i  Seguiment  i  s’ha de
tramitar d'acord amb l'establert a la Llei 39/2015, d'1 d'octubre, de procediment administratiu comú de les
administracions públiques.

La resolució de l’expedient administratiu posa fi  a  la via administrativa, segons l’article 114.1.g).  Contra
aquesta resolució es pot interposar recurs potestatiu de reposició en el termini d'un mes a comptar des de la
notificació,  d'acord  amb  els  articles  123  i  124  de  la  Llei  39/2015,  de  l'1  d'octubre,  de  procediment
administratiu comú de les administracions públiques, o contenciós administratiu en el termini de dos mesos,
d'acord  amb  l'article  46  de  la  Llei  29/1998,  de  13  de  juliol,  reguladora  de  la  jurisdicció  contenciosa
administrativa.

10. Per a l’emissió d’informes sobre resolució de convenis, rescissió, pròrrogues i qualsevol dubte o qüestió
que susciti el conveni o el Reglament que regula l’accés i ús del CEC es crearà una Comissió de Valoració i
Seguiment integrada per:
a) La persona titular de la presidència: gerència de l’IFOC.
b) Dos vocals: personal tècnic de l’IFOC.

Per la majoria dels membres de la Comissió de Valoració i Seguiment s’ha de designar  un vocal per fer les
funcions de secretari o secretària. Tots els membres tenen veu i vot. En els supòsits d’empat, la presidència
tindrà vot de qualitat.

11. La persona cessionària eximeix de tota responsabilitat a l’Ajuntament de Calvià - IFOC pels danys i
lesions que en les coses o persones es causin a conseqüència de l’ocupació de l’espai cedit  o  de les
activitats que en el mateix es desenvolupin.

12. L’Ajuntament de Calvià té contractada una pòlissa d’assegurança pels béns de la seva propietat del
CEC,  quedant-ne  exclosos  de  l’esmentada  pòlissa  d’assegurança  els  béns  propietat  de  la  persona
cessionària.

13.  El conveni  s’extingirà quan es compleixi  l’objecte d’aquest,  per desistiment segons l’article  16.2 del
Reglament que regula l’accés i ús del CEC o per incórrer en alguna de les causes de resolució establertes a
l’article 51.2 de la Llei. 40/2015, d’1 d’octubre, del règim jurídic del sector públic.

Una vegada s’extingeixi el conveni per qualsevol causa de les establertes a l’article 51.2 de la Llei. 40/2015,
d’1 d’octubre, del règim jurídic del sector públic, la persona adjudicatària ha de deixar absolutament lliure i
buit l’espai i a plena disposició de l’Ajuntament de Calvià en el termini màxim de quinze (15) dies a comptar
des de la data d’extinció del conveni.

14. Per a la interpretació, aplicació i per al no previst en el present conveni serà d’aplicació el Reglament
que regula l’accés i ús del CEC.
15. Aquest conveni s’ha de posar en coneixement de la corporació plenària en la primera sessió que celebri
a partir de la data de la seva signatura.»

“CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE L'AJUNTAMENT DE CALVIÀ I L'ASSOCIACIÓ AMIG@S DE
PAGUERA Y CALA FORNELLS PER A LA CESSIÓ DEL DRET D’USDEFRUIT D’UNA SALA MUNICIPAL
EN EL CASAL DE PEGUERA



Parts

Manuel Más Sánchez, tinent de batle delegat de Mobilitat i Transport, Igualtat, Mon Rural,  Benestar Animal,
Manteniment i Cultura per Decret de batlia de data 18 d'octubre de 2023 de l’Ajuntament de Calvià, amb CIF
P0701100J i domicili al c. Julià Bujosa Sans, batle núm. 1, 07184 Calvià (Illes Balears).

Katia  Tebar  Alzamora,  presidenta  de  l'Associació  Amig@s de  Paguera  y  Cala  Fornells  (inscrita  en  el
Registre  Municipal  d'Entitats  Ciutadanes  de  l'Ajuntament  de  Calvià  amb el  número  311),  amb  CIF  G-
16588048 i domicili al c. Pins, núm. 17, 07160 Peguera (Illes Balears).

Antecedents

1. L'Ajuntament de Calvià (d'ara endavant l'AJUNTAMENT), té el dret d'usdefruit de tot l'edifici del Casal de
Peguera, ubicat al c. del Pins, núm. 17, segons Conveni signat entre l'Ajuntament i l'Associació de Veïns de
Peguera el 31 de maig de 2004, i l'Addenda del conveni esmentat firmada el 16 de juny de 2020, amb data
de venciment 31 de maig de 2034.

2.  L'associació "Amig@s de Paguera y Cala Fornells" (d'ara endavant L'ASSOCIACIÓ) té la finalitat  de
donar una alternativa als nens i joves de Paguera per poder entretenir-se, així com intentar consolidar el
sentiment de poble i unitat en la seva zona.

3. L'AJUNTAMENT mostra la seva disposició a col·laborar amb les associacions del terme  inscrites en el
Registre Municipal d'Entitats Ciutadanes de l'Ajuntament de Calvià que, sense ànim de lucre, suposin una
millora per al municipi, i especialment fomentin la participació ciutadana, donant suport a aquelles activitats
que generin i repercuteixin en la qualitat de vida dels residents.

4. L'ASSOCIACIÓ ha sol·licitat a l'AJUNTAMENT l'ús de l'espai situat a l'altell al costat de la consergeria.

En conseqüència, mitjançant aquest document, de conformitat a l'Ordenança reguladora de la cessió d'ús de
locals i instal·lacions municipals de l'Ajuntament de Calvià, aprovada definitivament pel Ple Municipal el dia
27 de febrer de 2010, que serà d'aplicació supletòria per a tot allò no previst, les dues parts ens reconeixem
mútuament la capacitat legal necessària per formalitzar aquest Conveni , d’acord amb les següents

Clàusules

1. L'Ajuntament cedeix a l'ASSOCIACIÓ l'ús del local esmentat del Casal de Peguera conformement a les
condicions següents:

• L'espai  cedit  serà  utilitzat  per  als  fins  associatius  que  els  són  propis,  sense  perjudici  de  ser
compartits per altres entitats associatives o usuaris determinats per l'AJUNTAMENT.

• Les despeses del consum d'energia elèctrica i l'aigua correspondran a l'AJUNTAMENT.
• L'Ajuntament entregarà a l'ASSOCIACIÓ una còpia de les claus de l'espai, que serà retornada un

cop finalitzat aquest conveni.
• L'AJUNTAMENT es  reserva  l'ús  de  les  dependències  cedides  per  a  l'exercici  d'altres  activitats

d'interès  municipal.  Es comunicarà  a l'ASSOCIACIÓ la  no  disponibilitat  de  l'espai  cedit  amb la
màxima antelació possible per part de l'AJUNTAMENT.

• L'ASSOCIACIÓ està obligada a fer bon ús i conservació del mobiliari i del material que es trobi a
l'espai i l'haurà de reparar o substituir en cas de pèrdua o deterioració. Ha de mantenir l'ordre i la
neteja de l'espai.

• L'adquisició i  reparació d'estris o material  mobiliari  propietat de l'ASSOCIACIÓ seran de compte
d'aquest, i ho han de retirar quan finalitzi la cessió de l'immoble municipal.

• L'ASSOCIACIÓ es  compromet  a  mantenir  en  les  degudes  condicions  higièniques  la  superfície
cedida i a organitzar-se per al bon funcionament de la cessió. En cap cas es podran emmagatzemar
materials  que  puguin  resultar  perillosos  per  a  la  salut  humana o  per  al  medi  ambient  (gasos,
productes químics, fàrmacs, etc.).



2.  La durada  de la cessió de l'ús de l'espai serà d'UN ANY, a comptar des de l'endemà de la data de la
signatura d'aquest Conveni,  i  es pot prorrogar anualment fins a un màxim de quatre anys,  si  no hi  ha
denúncia expressa per alguna de les parts, amb una antelació prèvia d'un mes a la finalització d'aquest. No
obstant això, les successives pròrrogues hauran de formalitzar-se per escrit i s'ha d'adjuntar per part de
l'ASSOCIACIÓ una memòria detallada de les activitats realitzades, i un projecte de les activitats previstes
per a la pròxima anualitat que acrediti expressament que les activitats dutes a terme seran sense ànim de
lucre.

3.  Els problemes d'interpretació i compliment que poden plantejar-se respecte al conveni, així com el seu
seguiment, vigilància i control de l'execució seran a càrrec de la Comissió de seguiment, de la qual formaran
part un representant de l'Àrea de Cultura i un representant de l'ASSOCIACIÓ.

4. L'incompliment de qualsevol  de les obligacions contretes en el  present conveni  per una de les parts
facultarà a l'altra per a rescindir-lo.

5. El present conveni es regularà pel que s’estableix en les presents clàusules i en la legislació que resulti
d'aplicació.

6. L'ASSOCIACIÓ  ha d'acreditar que té concertada una pòlissa d'assegurança per cobrir  la responsabilitat
civil i ha de presentar sol·licitud en què consti el seu objecte i el projecte de les activitats previstes.

7. Totes les parts se sotmeten als Tribunals de Justícia de Palma (Illes Balears) per a resoldre totes aquelles
qüestions que puguin suscitar-se amb motiu de la interpretació del present conveni.

8.  Per  al  present  conveni  s'adjunta la  memòria justificativa (annex I)  i  les activitats duites  a terme per
l'ASSOCIACIÓ (annex II).”

« CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE L’AJUNTAMENT DE CALVIÀ I L’ENTITAT HORA NOVA, S.A.
PER EL PATROCINI DEL PROGRAMA CONNECT’UP 2023

Calvià, 13 de novembre de 2023

PARTS

D’una banda, Juan Antonio Amengual Guasp, batle  de l’Ajuntament de Calvià, amb CIF P-0701100-J i
domicili a Calvià, carrer de Julià Bujosa Sans Batle núm. 1, en exercici de les competències que té
atribuïdes per l’article l'art. 21.1.b de la Llei 7/1985, reguladora de les bases del règim local.

De l’altra, Pedro Rullán Serra, amb DNI núm. 44327582-G, amb domicili a efectes de notificacions a
Palma, Passeig Mallorca, 9 A 07011, qui actua en nom i representació de l’entitat HORA NOVA, SA,
amb NIF núm. A-07242753, segons escriptura d’apoderament, atorgada davant el notari de Palma de
Mallorca, D. Victor Alonso-Cuevillas Fortuny, amb data 11 de novembre de 2016, sota el número 3.709
del seu protocol i degudament inscrita al Registre Mercantil.

ANTECEDENTS

PRIMER.-L’Ajuntament de Calvià, de conformitat amb la Llei 7/1985, de 2 d’ abril Reguladora de les
Bases del Règim Local, va aprovar per Ple Municipal, en la seva sessió de 7 d’octubre de 1994, els
estatuts de l’òrgan desconcentrat local Institut Municipal de Formació i Ocupació de Calvià (endavant
IFOC), publicat en el BOCAIB 141 de data 17 de novembre de 1994 tot pretenent ampliar ,a través del
mateix, la formació en el municipi amb l’ objectiu de promoure l’ ocupació i les empreses de qualitat amb
visió de futur.

SEGON.-L’àrea d'emprenedors i promoció econòmica de l’IFOC gestiona els serveis i programes de
creació i consolidació d’empreses amb els objectius següents:



a.- El foment de l’esperit emprenedor, el suport a noves idees de negocis, i la informació/assessorament
individual i grupal per a la creació de projectes empresarials són un dels eixos d’actuació.

b.- L’ajuda al fiançament, consolidació i creixement al mercat de les empreses creades per usuaris del
servei, donant suport en matèria d’assessorament tècnic, formatiu, i d’altres índoles en aquells aspectes
que permeten una millora de la seva gestió empresarial i el foment del networking com a mecanisme
d’adaptació al mercat de treball.

c.- La gestió, difusió i millora contínua del Centre Empresarial de Calvià (coworking, boxes d’empreses i
espais comuns).

TERCER.-Dins d’aquest àmbit d’actuació HORA NOVA, SA proposa un programa d’activitats pioner en
l’àmbit de l’estímul als emprenedors mitjançant el programa Connect’Up 2023 en el qual l’Ajuntament de
Calvià – IFOC desitja participar.

Ambdues parts es reconeixem mútuament la capacitat legal necessària per formalitzar aquest   conveni 
d’acord amb les següents 

CLÀUSULES

PRIMERA. Objecte.
Aquest conveni té per objecte la col·laboració entre l’Ajuntament de Calvià i l’entitat HORA NOVA, SA per al
patrocini del programa Connect’Up 2023 (Annex núm.1) organitzat per aquest darrer.

SEGONA. Durada.
La durada del present conveni serà des de l’endemà de la signatura del present conveni fins el 20 de
desembre de 2023 data en que finalitza el programa Connect’Up 2023 amb l’entrega de premis.

TERCERA. Obligacions de l’Ajuntament.
L’Ajuntament de Calvià es compromet a:

a)Participar en les presentacions dels actes inclosos en el programa Connect’Up 
b)Difondre en la web i en totes les xarxes socials de l’IFOC el programa Connect’Up 2023.
c)Posar a disposició tres espais al Centre Empresarial de Calvià, d’acord amb l’article 9.6 del Reglament
que regula l’accés i  us  del  Centre Empresarial  de Calvià,  per  als  projectes  preseleccionats   a  les
categories START (Emprenedor/a) i  YOUTH (Projecte emprenedor/a jove menor de 26 anys que sia estudiant
vinculat a un centre educatiu de les Illes Balears a punt o recent finalitzat el seu treball de fi de cicle/grau). La
possibilitat  de fer ús dels espais tindrà una durada d’un any amb caràcter gratuït  a  partir  del 20 de
desembre del 2023, data de l’acte final del programa Connect’UP i amb el règim de funcionament que es
detalla al Protocol descrit a l’ Annex núm.2.

CUARTA. Obligacions de l’entitat.
HORA NOVA, S.L. es compromet a:
Difondre la participació com a col·laborador de l’Ajuntament de Calvià en totes les activitats programades
especificades a l'Annex 1 del present conveni i a tota la difusió que realitzi del programa.

CINQUENA. Mecanismes de seguiment, vigilància i control de l’execució del conveni.
En compliment de l’article 49.f) de la 40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic del sector 

públic, com  a mesura de seguiment, vigilància i control del conveni i dels compromisos adquirits amb els
signants, es realitzaran dues reunions compostes per dos representants de l’entitat Hora Nova SA i dos
representants de l’IFOC.

En la primera reunió, s’avaluarà com s'ha comunicat l’oferiment dels espais als participants i com s'estan
utilitzant els espais disponibles al Centre Empresarial de Calvià. Això inclourà qüestions com una valoració
de l’aplicació software de gestió dels espais, així com qualsevol comentari inicial o suggeriment proporcionat
per les persones participants sobre l'experiència en els espais.

La  segona  reunió  tindrà  com  a  objectiu  l'avaluació  de  la  participació  de  l'Ajuntament  de  Calvià  en
l'esdeveniment Connect'UP 2023. Aquesta avaluació inclourà la revisió dels acords i compromisos presos
per part de l'Ajuntament en aquest context.



SISENA. Conseqüències aplicables en cas d’incompliment de les obligacions i compromisos assumits
per cadascuna de les parts.
D’acord amb l’article  51.2.c)  de la  40/2015,  d’1 d’octubre,  de règim jurídic  del  sector públic,  en cas
d’incompliment de les obligacions i compromisos assumits per cadascuna de les parts, qualsevol de les
parts pot notificar a la part incomplidora un requeriment perquè compleixi en un termini determinat les
obligacions o els compromisos que es consideren incomplerts. Aquest requeriment s’ha de comunicar al
responsable del mecanisme de seguiment, vigilància i control de l’execució del Conveni i a les altres
parts signants.

Si, un cop transcorregut el termini indicat en el requeriment, l’incompliment persisteix, la part que el va
adreçar ha de notificar a les parts signants la concurrència de la causa de resolució i el conveni s’entén
resolt.

SETENA. Sotmetiment a coneixement de la corporació plenària.
Aquest conveni s’ha de sotmetre al coneixement de la corporació plenària en la primera sessió que se
celebri a partir de la data de la seva signatura.»

http://videoacta.calvia.com/?pleno=202  401  30&punto=1  8  

19. ASSUMPTES D’URGÈNCIA.

No va haver-hi.

http://videoacta.calvia.com/?pleno=202  401  30&punto=1  9  

20. PRECS I PREGUNTES.

1. Pregunta realitzada pel Sr. Martínez Rodríguez.

Los vestuarios colindantes al campo de fútbol del polideportivo municipal de Santa Ponça llevan más de 4
meses sin poder utilizarse. Pregunta si tienen pensado arreglarlos y en caso afirmativo cuándo van a llevar
a cabo esa mejora y en qué consistirá.

Respecto a la iluminación de los focos ya en el pleno de septiembre solicitó que se arreglasen los que
estaban en estado. Desde el club les indican que los han arreglado. No obstante, desde el club le trasladan
que el problema no se ha solucionado y sigue habiendo problemas de  iluminación porque hay unos pinos
alrededor campo que habría que podar, ya que a pesar del arreglo de los focos sigue sin verse bien todo el
campo.

2. Pregunta realitzada pel Sr. Martínez Rodríguez.

La Amipa del Puig de Sa Morisca le ha trasladado las siguientes cuestiones:  dada la ubicación de los patios
y el aumento de la temperatura, sobre todo en verano, solicitan apostar por el sombreado de zonas, por ello
pregunta si  van a instalar alguna estructura para dar sombra en los patios, con  especial relevancia en
aquellos en los que se realizan actividades en verano.

3. Prec realitzat pel Sr. Martínez Rodríguez.

Respecto al ambicioso plan de arbolado que han anunciado para Calvià, que incluye a los colegios, solicita
les hagan  llegar los proyectos para dotar zonas sombreadas.

4. Pregunta realitzada pel Sr. Martínez Rodríguez.



Los colegios les han comunicado que este año se ha reducido a la mitad el material a su disposición para
celebrar San Antonio: mesas, sillas y leña.  Pregunta a qué se debe esa reducción y si podrían hacerles
llegar la distribución de materiales realizada para dichas actividades.

Diferentes asociaciones vecinales les han planteado lo mismo en relación con los “foguerons”,  por ello
también solicita les hagan llegar la distribución de material para todos los eventos realizados durante estos
“foguerons”.

 
5. Prec realitzat pel Sr. Martorell Enseñat.

Se refiere al Consejo Escolar Municipal, imagina que el Sr. Alcalde ha  oído hablar de él, sabe que otros
compañeros del equipo de gobierno sí.  Pregunta por qué motivo después de 9 meses de gobierno  no se
ha realizado ninguna convocatoria del Consejo Escolar Municipal (CEM). Recalca que han sido prudentes a
la hora de realizar esta pregunta y han formulado su petición como pregunta, recordando a la Sra. Prats que
su grupo en su día presentó una moción en este sentido.

Explica que el reglamento de organización y funcionamiento del CEM recoge que se tienen que hacer dos
plenos por curso escolar,  a ser posible a inicio y a final  de curso,  y hasta ahora no se ha convocado
ninguno. Comisiones permanentes como mínimo deben realizarse dos,  desde que se constituyó, cree que
fue el año 2012,  se han hecho tres siempre una por trimestre, tampoco han visto ninguna reunión o como
mínimo su grupo no tiene constancia de ninguna.  Tampoco se han realizado comisiones de trabajo de
planificación de  equipamientos, de calidad educativa o  con alumnos. Pregunta si tienen previsto convocar
todas estas reuniones.

Le  sorprende  que  sus  compañeros  de  gobierno  del  grupo  municipal  Vox  no  les  hayan  recordado  la
importancia que tiene para ellos el CEM, ya que en septiembre de 2022 presentaron una moción solicitando
que se convocase.

El grupo socialista sí que da importancia al CEM, no porque él lo diga, sino porque cuando ellos gobernaban
se trataron puntos tan importantes como la zonificación, aprobada por unanimidad; se adoptó el acuerdo de
los días festivos de libre elección de todos los centros educativos del municipio para ayudar a la conciliación
de las familias; o se trató la figura de profesionales de educación social, temas tratados en el CEM para que
ser tratados con la comunidad educativa.

De momento  desde que está  gobernando el  actual  equipo  de  gobierno no se  tiene  señal  de  ninguna
iniciativa en esta ámbito, por todo lo expuesto les ruega que convoquen el Consejo Escolar Municipal a la
mayor brevedad posible.

6. Pregunta realitzada per la Sra. Francés Gárate.

Querría preguntarles cuándo está prevista la adjudicación de las viviendas de Santa Ponça, si ya hay una
fecha prevista y si la hay saber cuál es, porque la gente pregunta y su grupo no puede dar esa información y
les remite evidentemente al equipo de gobierno.

7.  Prec realitzat per la Sra.Francés Gárate.

Asume su error y vuelve a pedir disculpas porque a veces es demasiado expresiva. No obstante,  rogaría al
Sr. Alcalde que haga lo mismo con todos los componentes de este pleno y sea capaz de reñirles y afearles
como ha hecho con ella, porque yo he vivido estas situaciones y no se han afeado, espera que todos los
miembros de la corporación reciban el mismo trato.

8.  Prec realitzat per la Sra. Francés Gárate.

El parking de autoridades los días de pleno debería estar ocupado sólo por los vehículos de quienes se
sientan en este pleno, actualmente también hay coches de directores generales y personal de la casa que
ocupa las plazas y no caben los vehículos de los miembros de la corporación. Recuerda que la legislatura
pasada  tenían como norma que,  por lo menos el día de pleno, solo podían hacer uso del parking de
autoridades los regidores y regidoras.



El Sr. Alcalde señala que se ha avisado para que se haga así y creía que este tema estaba resuelto, no
sabe si el problema se debe a que se ha cambiado el día del pleno, lo que puede haber generado alguna
confusión. No obstante reiterarán la información en este sentido. La Sra. Francés Gárate solicita hagan un
recordatorio porque no se cumple, hoy mismo ha aparcado gente que no se sienta en este pleno.

9. Prec realitzat per la Sra. Francés Gárate.

Se refiere a la intervención realizada por el Sr. Alcalde en relación con el ciberataque en la que ha pedido la
lealtad de su grupo municipal. Cree que el partido socialista ha guardado la lealtad desde el minuto uno,
resalta que en en una entrevista que le hicieron dijo que le podría haber pasado a cualquiera. Lo más
importante es intentar que la afectación a la ciudadanía sea la mínima y que se resuelva cuanto antes mejor.

Explica que recibió un WathsApp de la Sra. Bonet el día  14 de enero y la siguiente comunicación directa
que tiene de parte del equipo de gobierno no fue hasta el 26 de enero, durante doce días se enteró de cómo
está la situación del ciberataque o por los correos electrónicos que recibe toda el personal municipal a
través de la dirección de correo electrónico “tothom” o por los medios de comunicación. Cree  que como
único partido que está en la oposición podrían  haber tenido una información más directa más de tú a tú.

Cita como ejemplo que la pasada legislatura durante el periodo de pandemia reunían  a los portavoces de
todos los grupos semanalmente para darles información puntual, y la señora Catalá no le dejará mentir
porque estaba en esas reuniones en las que se daba información de manera directa de cómo evolucionaba
todo. La oposición no se tenía que informar ni por los medios de comunicación ni por los correos que recibe
todo el personal de la casa.

Dicho esto se remite a lo dicho al inicio, cree que esta situación también podría haber pasado cuando ellos
gobernaban y lo importante es aprender de los errores, mejorar las grietas que hayan hecho posible esto e
intentar  que  la  ciudadanía  sufra  el  menor  tiempo  esta  situación.  Únicamente  propone  mejorar  la
comunicación directa con el único partido en la oposición.

El Sr. Alcalde informa que tuvo ocasión de hablar con el Sr. Rodríguez Badal, en calidad de Delegado del
Gobierno,  y  le  explico que la  Sra.  Bonet  se  había comunicado con su grupo.  En el  día  a  día  se han
focalizado muchísimo en dar  solución al problema y añade que tampoco podían anticiparse todo lo que
querían porque de alguna manera desde el Departamento de Informática les pedían prudencia, porque no
se sabía ni se podían  evaluar completamente las circunstancias.

Han aprendido  de esta  situación  y  puede ser  que se  hubiese podido comunicar  mejor.  Cree que han
comunicado y han intentado trasladar el máximo de información posible, ya sea a través de las reuniones
que ha habido con todo el equipo del ayuntamiento y el comité de crisis. Reitera su agradecimiento y sobre
todo el orgullo de haber podido estar en esta circunstancia y que se haya resuelto con éxito.

Todavía queda un problema, que es la información incautada, cuando se tenga su valoración será cuando
se necesitará el apoyo más que nunca de todo el Consistorio, porque serán las consecuencias del ataque
sufrido y deberá verse en qué modo y forma se transmiten a la opinión y a los medios.

10. Pregunta realitzada pel Sr. Recasens Oliver.

El vecindario de Son Caliu está preocupado por el modo de gestionar del equipo de gobierno. En plenos
anteriores ya se ha referido a que se está incrementando la suciedad y la falta de mantenimiento de las
zonas verdes. Los vecinos le preguntan de forma reiterada si ¿va a ser esta la forma de trabajar del nuevo
equipo de gobierno? 

Cita como ejemplo que han decidido poner césped en una pista deportiva que está inclinada en la calle
Burgos, lo que es una buena idea, una actuación así ya se hizo en Son Caliu y la verdad es que funcionó
muy bien. Ahora bien cree que hubiese sido mejor, ya que hacían esa mejora, que se hubiese nivelado la
pista. Informa que su grupo tenía pensado hacerlo así.

Está muy bien que pusiesen el césped el pasado mes de diciembre, sin embargo se fueron de la zona y
dejaron allí  los rollos de césped que sobraron detrás de la portería. Ante esta actuación los vecinos le
preguntan si es así como trabaja el consistorio. Por este motivo pregunta si han dejado los rollos de césped
por olvido. Si es así pediría que den las órdenes oportunas para finalizar el trabajo.  Y le indiquen si esta es
su forma de trabajar, para poder trasladar su respuesta  a los vecinos.



11. Pregunta realitzada per la Sra. Cuenca Cuenca.

En las pasadas sesiones plenarias de octubre y noviembre utilizaron la fórmula del ruego para informarles
de que había aceras levantadas. Señala que no han atendido el ruego realizado en relación con el estado
de la acera de la calle principal de la urbanización Galatzó, no sabe si ha sido por olvido o por desidia.
Pregunta si tienen previsto atender el ruego. 

12. Prec realitzat per la Sra. Cuenca Cuenca.

La Sala polivalente del Pabelló Galatzó se utiliza como almacén desde que terminó el Parc de Nadal. Los
vecinos han pedido en un par de ocasiones si se pueden retirar los rollos que dejaron para que la sala
pueda ser utilizada. Ruega los retiren.

13. Pregunta realitzada pel Sr. Molina Jiménez.

Formula una pregunta dirigidas al Señor Mas, responsable del área de Mantenimiento, y al señor Fuentes
con referencia a lo siguiente, en la calle Mussol de Son Ferrer, la calle más comercial de son Ferrer, a
principios de diciembre se instalaron las luces de Navidad las cuales han estado todas las fiestas sin lucir ni
de día ni de noche, no se sabe por qué. Los comerciantes de la calle están muy enfadados por la falta de
encendido del  alumbrado de Navidad, teniendo en cuenta que en la misma hay numerosos comercios.
Pregunta qué ha pasado con estas luces, qué motivo ha hecho que no se  encendieran ni una noche,
por qué ningún responsable se ha percatado de este error. 

14. Pregunta realitzada pel Sr. Molina Jiménez.

El pasado miércoles 17 de enero se celebró un “fogueró” en la calle Rosinyol, de 12 a 24 horas, no saben
quién ni por qué se autorizó. En los preparativos había vallas, sillas mesas, leña, torradoras,  alumbrado de
refuerzo y cinco baños químicos, con lo que cuestan, y presencia policial. Al “fogueró” asistieron únicamente
25 o 30 personas. Pregunta quién organizó este evento, quién solicitó este derroche de baños químicos,
todo ello  teniendo en cuenta  que cuatro  días  antes la  asociación  de  vecinos de  Son Ferrer  ya  había
celebrado un “fogueró” con un éxito de participación récord. Pregunta también qué coste económico ha
supuesto esta fiesta incluyendo las horas de personal de mantenimiento y policía.

15. Pregunta realitzada pel Sr. Molina Jiménez.

Formula la siguiente pregunta por cuarta vez, en el pleno de octubre pidió la poda de unas ramas que
invaden el carril de circulación de vehículos en la rotonda Ocho, ramas que siguen sin podar.

Interviene el Sr. Alcalde para indicar que el mes pasado al reiterar la pregunta fue a ver la rotonda y no vio
las ramas a las que se refiere el Sr. Molina. 

El Sr. Molina Jiménez señala que se trata de unas ramas muy voluminosas y se ofrece a acompañar al Sr.
Alcalde para que las vea.

El Sr. Mas Sánchez  indica que él circula en moto por esa vía y tampoco ha visto las ramas a las que se
refiere el Sr. Molina.

El Sr. Molina Jiménez indica que les pasará fotos para que puedan ver de que ramas se trata  y como
invaden el carril de circulación, precisa que las ramas se encuentran en la zona ajardinada del interior de la
rotonda.

16. Prec realitzat pel Sr. Molina Jiménez.

Traslada la petición que le han realizado varias personas de avanzada edad residentes en Son Ferrer,
solicitan la posibilidad de instalar algunos bancos en la calle Mussol porque no hay ninguno.
  



17. Pregunta realitzada per la Sra. Rojano Pérez.

El pasado 16 de enero hubo un accidente en la avenida  Es Capdellà en la esquina con la calle es Pontet,
un niño sufrió un atropello y por suerte se encuentra bien. Pregunta si tienen conocimiento de estos hechos
y si  tienen conocimiento le  gustaría saber qué soluciones tienen previstas  para solucionar  el  problema
existente, dado la zona zona está muy oscura y ya ha habido otros accidentes. Además, en ese punto  por
las mañanas esperan todos los chicos y las chicas el autobús para ir al instituto. Solicita se busque alguna
solución porque se trata de un punto delicado en cuanto a iluminación. 

Le contesta la Sra. Prats Vidal que se reunió con la madre del niño que sufrió el accidente. Añade que a
pesar de que no se interpuso denuncia la Policía intervino y determinó que en la zona hay un problema de
iluminación. Avanza que en cuanto se pueda se pondrá en marcha la solución.

18. Pregunta realitzada per la Sra. Rojano Pérez.

En la carretera de ses Quarterades se están haciendo unas obras, pregunta si podrían informarles de qué
se trata y cuánto tiempo está previsto que duren. En el día de hoy también se han empezado  unas obras en
la avenida de Es Capdellà, solicitá también información de las mismas.

Asimismo, pregunta si han informado previamente de ambas obras a los vecinos afectados, porque les han
llegado quejas de que se han encontrado con las obras sin previo aviso.

19. Pregunta realitzada per la Sra. Rojano Pérez.

Para qué fecha tienen prevista la apertura del nuevo Centro de día.

Le contesta la Sra. Prats Vidal  que todavía no tienen fecha. Añade que en el día de ayer estuvieron de
visita en la instalación y se observaron una seria de deficiencias que deben solventarse en relación con los
extintores y un problema de humedad en el techo. Indica que en cuanto tenga una fecha se la dirá.
 

20. Pregunta realitzada pel Sr. Cuadros Martínez.

En junio del año pasado se abrieron unos cinco metros de zanja delante del Hotel Playas de Peguera,
concretamente en la acera, cuando la cerraron no pusieron las baldosas sino que dejaron un parche de
cemento. Recuerda que él ya pidió que lo arreglaran en el pleno del mes de septiembre pero a fecha de hoy
todavía está sin arreglar. Por ello pregunta si hay algún motivo por el que no se haya arreglado y si tienen
intención de arreglarlo. Resalta que la zanja se encuentra en pleno bulevard y que ya estuvo en ese estado
toda la temporada turística pasada, espera que para esta temporada turística la zona esté decente. 

21. Pregunta realitzada pel Sr. Cuadros Martínez.

Pregunta si con la sequía que se está padeciendo creen que es necesario que estén operativas las duchas
de las playas en estas fechas del año, cuando nadie se baña y los únicos que usan la duchas en este
momento son los niños para jugar.

Es testigo de esta situación porque cada tarde pasea por la playa Torá y ve a los niños jugando con cubos,
cree que ante la situación de sequía deberían reflexionar y ahorrar el agua porque este verano seguramente
se va a necesitar. Desea que no pase como hace varios años que se tuvo que restringirse el uso de las
duchas durante los meses de agosto y septiembre.

Informa el Sr. Alcalde que las duchas están operativas atendiendo una solicitud realizada por personas que
hacen natación en el mar a primeras horas de la mañana  en varias playas y solicitaron este servicio para
quitarse la sal y la arena. Se trata de un incentivo mas de una actividad deportiva como es la natación. Es
verdad que puede haber algún niño que juegue con el agua, al igual que también muchos perros pueden
beber agua en esas fuentes.

Creen que el consumo que ocasiona este servicio no permite solucionar el problema de la sequía,  avanza
que están  trabajando en un proyecto para posibilitar que el agua de las duchas, sobre todo la de limpiarse



los pies, sea agua salada para intentar reducir el consumo, porque el agua de la ducha no es posible de
momento.
 
El Sr. Cuadros Martínez propone, que al igual que se hace en otras zonas de la isla, únicamente  pueda
usarse la parte inferior de la ducha para quitarse la arena de los pies, al fin y al cabo lo que quiere uno es
quitarse la arena y además de esta forma la arena se queda dentro de la playa y se ahorraría  un poco de
agua.
 

22. Pregunta realitzada per la Sra. Muñoz Alcaraz.

En el Paseo del Mar de Palmanova desde el cruce de la avenida de la Playa hasta el parque infantil de la
fuente del agua, en ambas aceras hay numerosos pinos, alrededor de 80, las raíces de la gran mayoría han
roto los alcorques o han levantado las aceras. Hace un par de meses leyeron en prensa que el Ajuntament
tiene un nuevo plan de choque contra el arbolado en mal estado y se hablaba de distintas zonas, entre ellas
Palmanova, con este plan pretenden la renovación de la mayoría del arbolado urbano, tras leer la noticia no
queda muy claro si van a sustituir el arbolado enfermo o todo aquel cuyas raíces estén dañando las aceras
o el asfalto. 

Pregunta  en  el  caso  concreto  de  Palmanova  cuántos  pinos  tienen  pensado  eliminar  y  sustituirlos  por
grandes jardineras.

23. Pregunta realitzada per la Sra. Muñoz Alcaraz.

En el Paseo de la playa del Carregador también de Palmanova, en los bajos del restaurante Ciros, hay unos
baños desde hace muchos años gracias a un convenio firmado entre la propiedad y el ayuntamiento. En
base al convenio los baños deben permanecer abiertos los 365 días del año y a cambio el restaurante
disfruta de la explotación de las terrazas que dan al Paseo, además el restaurante debe encargarse de la
limpieza y el mantenimiento de los baños.

Algunos vecinos le han comentado que los baños están cerrados desde que el restaurante cerró, lo que ha
comprobado personalmente en varias ocasiones.  Dado que según anunció este equipo de gobierno quieren
mantener las playas abiertas y en condiciones los 365 días del año cree que sería bueno que hubiera al
menos un baño para poder ser utilizado.  

Pregunta si saben el motivo por el cual los baños están cerrados y si el convenio con la propiedad ha sido
modificado. Si es así solicita les faciliten una copia del nuevo convenio y si no es así les ruegan insten a la
propiedad a cumplir con lo acordado.

24. Prec realitzat per la Sra. Muñoz Alcaraz.

Ruega que en la medida de lo posible retiren el “paperí” de las fiestas de verano que todavía cuelga de
algunos árboles, señala que en el parque infantil de la Fuente se colgó en el mes de agosto y todavía sigue
colgado y debido a las inclemencias del tiempo se ha ido desprendiendo, se ha enganchado en las ramas y
da imagen de abandono y dejadez. 

25. Prec realitzat per la Sra. Muñoz Alcaraz.

Ruega que retiren las luces de Navidad que siguen colocadas y todavía se encienden por la noche. Se
refiere  a la iluminación que hay en un pino situado justo enfrente del la calle Emili Darder de Palmanova.
Supone que es debido a un olvido de la empresa.

http://videoacta.calvia.com/?pleno=202  401  30&punto=  20  

A continuació la Batlia lliura a Secretaria les contestacions a les preguntes formulades en la sessió plenària
de dia 30 de novembre de 2023, de les quals a continuació es transcriuen les contestacions:

4.- Pregunta efectuada per la Sra. Portells Sabater 



Alguns comerços de la zona de Portals es queixen de que el dinamitzador de zona els ha inclosos a un grup
de whatsapp sense el seu permís. Això és molt delicat i no es pot fer per la llei de protecció de dades.
Demana que els poden comentar al respecte.

El Sr. Batle li contesta que si és així es cancel·larà i es cercarà un altre manera de comunicació. 

Resposta de la Sra. Monserrat Mayol

Se  hizo  el  grupo  para  convocar  una  reunión  con  la  regidora  de  zona  pero  en  cuanto  supimos  del
descontento de algunas personas inmediatamente se eliminó el grupo y se pidieron disculpas por si alguna
persona se había sentido incómoda, no obstante no era obligación estar en el grupo, y eran libre de salir del
mismo, así y todo el mismo día de la queja se eliminó el grupo como he comentado en este escrito.

16. Pregunta efectuada pel Sr. Recasens Oliver

Se refiere al plan de sostenibilidad urbana aprobado en sesión plenaria del 31 de marzo de 2022 sin ningún
voto en contra. Tras la exposición pública, se necesitaba de un informe del Consell de Mallorca para poder
hacer la aprobación definitiva, la cual se podría hacer efectiva simplemente presentando ese plan al pleno,
no obstante tras 6 meses de gobierno no se ha traído al pleno. 

Pregunta si lo van a traer a pleno para su aprobación. 

Resposta del Sr. Mas Sánchez

Ese plan se está revisando con la finalidad de evitar que afecte de forma negativa a la vida cotidiana de los
ciudadanos de Calviá, en cuanto esté totalmente revisado, se volverá a presentar.

17. Pregunta efectuada por el Sr. Recasens

Ha leído en prensa un proyecto para crear pulmones verdes. Pregunta si es para talar árboles.

Se quieren crear espacios verdes en forma de pulmones. Normalmente eso se hace en zonas habitadas y
de gran densidad. No obstante, le sorprende que le remitan al polígono, puesto que podría servir para paliar
la huella de carbono pero no para mitigar los efectos del calor, sobre todo en zonas pobladas. La alternativa
es plantar árboles en macetas aunque se imagina que se van a cocer las raíces. 

Solicita que sí existe ese proyecto les hagan llegar una copia y una reunión con los técnicos y políticos
responsables del mismo. 

Resposta del Sr. Thomás Quetglas

No, no es para talar árboles, el motivo es para aumentar la cantidad de árboles del término aprovechando
espacios libres públicos con escaso uso, plantando árboles y aumentando la superficie de infraestructura
verde para los ciudadanos. 

Las zonas habitadas y de gran densidad que tiene Calviá y que usted sugiere, son también espacios de
interferencia del arbolado con la infraestructura municipal, que necesita buscar alternativas donde en un
futuro los árboles no puedan generar los problemas habituales y que todos conocemos.

En los proyectos se redactarán anexos de plantaciones de arbolado detallando las ubicaciones propuestas
para cubrir las necesidades de su aumento que Calviá necesita

18. Pregunta efectuada pel Sr. Recasens Oliver.

Señala que la ciudadanía y las asociaciones de Son Caliu están ansiosas por poder conocer al equipo de
gobierno.



Frente a la plaza de acceso al supermercado Mercadona en Son Caliu, el agua regenerada con la que se
riegan las zonas ajardinadas sale por una placa de alumbrado. Según le han comunicado hace dos días que
no sale pero a los vecinos les preocupa. Justamente un poco más adelante, en el Paseo Calvià, enfrente de
la gasolinera de Son Caliu, cuando llueve, el agua de lluvia se mezcla con el agua gris creando problemas a
una comunidad llamada Grupo Fer, donde la zona del paseo que es pública queda inundada con lo que
podría ser lodo o restos que evidentemente para la salud son insalubres.

Los  vecinos  preguntan  si  van  a  arreglarlo,  puesto  que  además  ya  les  está  provocando  problemas
estructurales en sus zonas comunes.

Resposta del Sr. Tascón Piña

Respecto a la ansiedad de la ciudadanía y Asociaciones de Son Caliu por conocer al equipo de gobierno, le
comunicamos que está totalmente equivocado.

Tema red regenerada: está resuelto.

Respecto a los problemas que comenta relacionados con la comunidad llamada Grupo Fer, le informamos
que se está en contacto con la propiedad para realizar una revisión de sus instalaciones, dado que en esta
comunidad  se  hizo  una  segunda  acometida  el  año  pasado  a  petición  de  la  propiedad  y  no  se  tenía
constancia de la existencia de problemas. Se está analizando si hay algún problema interior o es preciso
realizar alguna actuación para evitar acumulación de agua o desbordamientos en caso de lluvias.

28. Pregunta efectuada pel Sr. Molina Jiménez.

En Ferrer, en la calle Ocell del Paradís a la altura del número 88, había un  algarrobo que a mediados de
este mes de noviembre, operarios del ayuntamiento han talado. Desconocen el motivo, por lo que solicita
detalles y motivos de esta tala y una copia del informe técnico de esta actuación.

Resposta del Sr. Fuentes Mackintosh

El árbol se taló el 17 de noviembre,  ya estaba muerto ese día.
Analizando los restos vegetales no se pudo determinar la causa de la muerte del árbol.

29. Pregunta efectuada pel Sr. Molina Jiménez.

El sábado 10 de noviembre, a las 21 horas aproximadamente, tuvo lugar una agresión con intento de robo a
unos jóvenes en la parada de bus de la calle Tudor de Son Ferrer, junto a la rotonda 9. Este punto de la
calle, concretamente a la altura de la parada, está bastante oscuro.

Pregunta si pueden reforzar el alumbrado público en este punto tan concurrido para evitar situaciones como
la mencionada.

Resposta del Sr. Fuentes Mackintosh

Se ha puesto en aviso a la policía de este incidente, por otro lado, ya estamos trabajando para que la zona
tenga más iluminación. 

32. Pregunta efectuada per la Sra. Rojano Pérez

Qué es lo que ha cambiado para que la declaración por el día de la Infancia ahora sí sea declaración
institucional y antes no.

Resposta de la Sra. Prats Vidal



Nuestra  intención  es  que  el  día  de  la  Infancia  no  sea  solo  una  declaración  institucional  y  sea  una
celebración de soluciones reales.

Atès que no hi ha més assumptes per tractar, a les onze hores i cinquanta-vuit minuts del dia de la data,
s’aixeca la sessió, de la qual jo, com a secretari, estenc aquesta acta.

El secretari accidental,                                                                  El batle,


